
 

Besluitenlijst P.A. - Besluitronde 

Datum 14-11-2018 

Tijd 16:00 - 22:00 

Locatie SH - Raadzaal 

Voorzitter H. Bruls 

Toelichting Omnummer 16 

Afwezig 0 

 

  

1 

 

Opening en mededelingen 

2 

 

Agendavaststelling inclusief de orde van de vergadering 

 

Orde van de vergadering: 

 Aan de agenda is het Raadsvoorstel Bekrachtiging geheimhouding Principebesluit 

herontwikkeling de Hulsen  toegevoegd als agendapunt 12, betreft hamerstuk. 

 Aan de agenda is het Raadsvoorstel Bekrachtiging geheimhouding brief aan de raad 

over woonboten Oostkanaaldijk toegevoegd als agendapunt 13, betreft hamerstuk 

 We werken vanavond met spreektijd vanaf agendapunt 9 (Stadsbegroting). 

 

De volgende punten zijn niet in de raadskamers behandeld en voorgesteld wordt om deze 

als hamerstuk te behandelen:  

3, 4, 10 t/m 13 

 

3.  Vaststelling besluitenlijst van de vergadering van 10 oktober 2018 

4.  Vaststelling notulen van de vergadering van 26 september en 10 oktober 2018 

10.  Raadsvoorstel Toekenning versterkingsgelden 2018 t.b.v. radicaliseringsaanpak 

 (80/2018) 

11.  Raadsvoorstel Wijzigen geometrie woonplaats Nijmegen (85/2018) 

12.  Raadsvoorstel Bekrachtiging geheimhouding Principebesluit herontwikkeling de 

 Hulsen (89/2018) 

13.  Raadsvoorstel Bekrachtiging geheimhouding brief aan de raad over 

 woonboten  Oostkanaaldijk(92/2018) 

 

 

Besluit 

Voorstellen aanvaard 

 

 

3 

 

Vaststelling besluitenlijst van de vergadering van 10 oktober 2018 

Besluit 

Conform besloten 

 

 

4 

 

Vaststelling notulen van de vergadering van 26 september en 10 oktober 2018 

Besluit 

Conform besloten 
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Besluitvorming behandeladviezen van de gespreksrondes van 31 oktober en 7 

november 2018 

 

 

BEHANDELADVIEZEN POLITIEKE AVOND  31 oktober 

 

Stadsbegroting 
DEBATSTUK 14 

november 

 

BEHANDELADVIEZEN POLITIEKE AVOND  van 7 november 

Raadsvoorstel De weerbare stad - Veiligheidsplan 2018-

2022 

DEBATSTUK21 

november 

 Raadsvoorstel Winkelstructuur Dukenburg 
DEBATSTUK                 

21 november 

Raadsvoorstel Verordening Binnenstadsfonds 
STEMSTUK 21 

november 

Verkamering 
DEBATSTUK 21 

november 

Raadsvoorstel Zienswijze begrotingswijziging 2018 Veilig 

Thuis 

HAMERSTUK 14 

november 

 

 

6 

 

Vaststellen van de voorstellen waarover geen spreektijd gevraagd is 

 

Voor de punten 3, 4, 8  10 t/m 13 is geen spreektijd gevraagd en daarmee is ingestemd met 

de voorstellen.  

 

Besluit 

Voorstellen aanvaard 

 

7 

 

Vragen van raadsleden aan het college 

 

Er zijn geen vragen gesteld. 
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Raadsvoorstel Zienswijze begrotingswijziging 2018 Veilig Thuis (86/2018) (HAMERSTUK) 

 

Raadsvoorstel d.d. 23 oktober 2018 

1. Onze zienswijze over voorliggende Begrotingswijziging 2018 Veilig Thuis vast te stellen. 

2. De regionale kosten van deze begrotingswijziging 2018 en de doorwerking voor 2019 van 

respectievelijk € 375.885 en € 209.062 eenmalig te dekken vanuit de 

bestemmingsreserve Beschermd Wonen/Vrouwenopvang. 

3. De begrotingswijziging BW-01650 vast te stellen, onder voorbehoud dat het AB van de 

GGD in december 2018 conform de zienswijze van de gemeente Nijmegen besluit over de 

ingediende Begrotingswijziging Veilig Thuis. 

4. De brief aan de GGD Gelderland Zuid betreffende onze zienswijze over voorliggende 

Begrotingswijziging 2018 vast te stellen. 

 

 

 

Besluit 

Conform besloten 
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Stadsbegroting  (75/2018) (DEBATSTUK) 

 

Raadsvoorstel d.d. 25 september 2018 

1. De stadsbegroting 2019 – 2022 vast te stellen 

2. De veranderingen in de begroting vast te stellen zoals opgenomen in het deel Financiële 

begroting > Financieel beeld > Programma begroting  

3. Het investeringsplan 2019 – 2022 vast te stellen dat is opgenomen in de paragraaf 

investeringen; inclusief de nieuwe investeringen die voorgesteld worden in het deel 

Financiële begroting >Financieel beeld > Investeringen 

 4. Rekening te houden met een aantal onttrekkingen en stortingen in de saldireserve zoals 

opgenomen in het deel Financiële begroting > Financieel beeld=> Ontwikkeling 

weerstandsvermogen  

5. De subsidieplafonds voor de betreffende programma’s vast te stellen volgens het 

overzicht in het deel Financiële begroting > subsidies > subsidieplafonds  

6. De rekenrente voor de grondexploitaties vast te stellen op 1,25% zoals opgenomen in het 

deel Financiële begroting > Financieel beeld > Aanpassing uitgangspunten  

 

 

Motie VVD: Ondernemen.nijmegen.nl 

1ste indiener: Inge van Dijk 

 

De gemeenteraad van Nijmegen, in openbare vergadering bijeen op 14 november 2018,  

 

Constaterende dat:  

• Er de komende 4 jaar extra geld beschikbaar komt om de economie van Nijmegen te 

versterken;  

• Doel daarvan is Nijmegen economisch veerkrachtiger te maken en te bouwen aan een 

aantrekkelijke stad;  

• Er daarom ingezet wordt op slimme samenwerking met partners en de regio, het 

verbeteren van de dienstverlening richting bedrijven en minder lasten voor bedrijven;  

• Nijmegen een ondernemerspunt kent alsook verschillende managers van 

bedrijventerreinen 

 

 Overwegende dat:  

• Het ondernemerspunt in Nijmegen niet duidelijk en/of eenvoudig vindbaar is via de website 

van de Gemeente Nijmegen en daarmee geen prominente rol op de website heeft;  

• Het voor zittende ondernemers en voor ondernemers en bedrijven die zich in Nijmegen 

willen vestigen laagdrempelig en eenvoudig moet zijn informatie over bijvoorbeeld 

bedrijventerreinen, mogelijke bedrijfslocaties, vergunningen en dergelijke op te vragen;  

• Het aantal banen in Nijmegen niet eenzelfde groei vertoond als elders in het land;  

• Nijmegen als groeistad juist extra zou moeten investeren in het uitrollen van een rode loper 

voor bedrijven;  

• De Gemeente Duiven een uitstekend voorbeeld is over hoe op een makkelijke en 

eenvoudige manier acquisitie vormgegeven kan worden en succesvol kan zijn  

(https/www.duivenmaakthetwaar.nl)  

• De Gemeente Apeldoorn een uitstekend voorbeeld is over hoe op een makkelijke en 

eenvoudige manier acquisitie vormgegeven kan worden en succesvol kan zijn 

(http5://www.0ndernemen055.n1) 

 

 Roept het college op:  

1. Het Ondernemerspunt Nijmegen een prominente en laagdrempelige plek te geven door:  
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• Een website voor ondernemers te ontwikkelen;  

• op deze website de acquisitie van nieuwe bedrijven en het behoud van bestaande bedrijven 

centraal te stellen alsook op een eenvoudige manier informatie te delen van, voor en door 

ondernemers.  

2. Deze website voor ondernemers te bekostigen uit het extra budget voor het programma 

economie zoals vastgesteld in de Stadsbegroting 2018. 

 

En gaat over tot de orde van de dag.  

 

Voor     14  VVD, Stadspartij DNF, PvdA, CDA, Gewoon Nijmegen, VoorNijmegen.NU 

Tegen 25   GroenLinks, D66, SP, PvdD, 50PLUS 

 

Motie verworpen 

 

 

Motie VVD: Geef het bombardement een plekje 

1ste indiener: Inge van Dijk 

 

 De gemeenteraad van Nijmegen, in openbare vergadering bijeen op 14 november 2018, 

 

 Constaterende dat:  

• het op 22 februari 2019, 75 jaar geleden is dat Nijmegen werd gebombardeerd;  

• een speciale herdenking van dit historische en voor onze stad belangrijke moment niet in 

de Zomernota of de stadsbegroting is opgenomen; en  

• er in de begroting voor 2019 wel geld is gereserveerd voor het herdenken van 75 jaar Market 

Garden. 

 

 Overwegende dat;  

• het bombardement op onze stad in 1944 een zichtbaar en onzichtbaar litteken is voor 

Nijmegen en de Nijmegenaren;  

• het bombardement op Nijmegen nooit vergeten mag worden; 

 • 75 jaar een belangrijk ijkpunt is om extra stil te staan bij het bombardement op Nijmegen; 

 • het vertellen over en herdenken van het bombardement de herinnering laat voortleven;  

• dat er steeds minder veteranen en Nijmegenaren in leven zijn die aan de jongere generatie 

kunnen vertellen over de Tweede Wereldoorlog en het bombardement op onze stad; en dat  

• teken- of dichtprojecten op scholen of het integreren van bezoekjes aan het monument De 

Schommel en het meer onder de aandacht brengen van de herdenking via 

communicatiekanalen geen extra geld hoeft te kosten. 

 

 Roept het college op:  

In 2019 (éxtra) werk te maken van de herdenking van het bombardement op Nijmegen in 

1944 op een manier die het 75-jarig ijkpunt van deze gebeurtenis recht doet en daarbij in 

ieder geval de stad en de Nijmeegse scholieren, lagere en middelbare school, jongeren en 

studenten actief te betrekken. 

 

En gaat over tot de orde van de dag.  

 

Motie unaniem aanvaard 
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Motie GroenLinks: Rivierzwerfafval het opruimen en onderzoeken waar 

1ste indiener: Volkert Vintges 

 

De gemeenteraad van Nijmegen in openbare vergadering bijeen op 14 november 2018, 

 

Constaterende dat; 

 •  Zwerfafval een belangrijk aandeel heeft in de vervuiling van onze stranden en rivieren; 

• 80% van deze vervuiling via onze rivieren uiteindelijk in zee terecht komt, waardoor het 

leven in de Noordzee door de 'plastic soup' die ontstaat, in grote problemen komt;  

• Het IVN samen met burgers onder de noemer van 'Waaljutters', jaarlijks zwerfafval rondom 

de Waal en andere grote rivieren opruimt;  

• Het IVN daarnaast in samenspraak met Stichting de Noordzee, the PlasticSoup Foundation 

en de Universiteit van Leiden, ook onderzoek doet naar de herkomst van het zwerfafval, 

zodat. er meer inzicht komt in de afvalstromen vanuit de rivieren richting de Noordzee;  

o De gemeente Nijmegen nog niet aan dit project deelneemt, in tegenstelling tot 8 andere 

gemeenten uit onze regio. 

 

 Overwegende dat  

• De gemeente Nijmegen kampt met zwerfafval op haar Waalstranden;  

• Dit zwerfafval uiteindelijk via de stranden in de Waal terecht komt;  

• De DAR heeft aangegeven, bij monde van haar directeur, geïnteresseerd te zijn om een 

bijdrage te leveren aan zowel Waaljutters als aan het onderzoek.  

 

Verzoekt het college  

1. Richting IVN aan te geven mee te willen werken aan opruimacties en aan onderzoek;  

2. Hierbij afstemming met de DAR te zoeken;  

3. De geschatte kosten voor het onderzoek: €7.500 voor 3 jaar (€2.500 per jaar), vrij te maken 

binnen het programma Openbare Ruimte.  

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

Motie unaniem aanvaard 

 

 

Motie GroenLinks: Gezond aan de tap 

1ste indiener: Joep Bos-Coenraad 

 

De gemeenteraad van Nijmegen in openbare vergadering bijeen op 14 november 2018,  

 

Constaterende dat;  

- Er in Nederland jaarlijks 1,4 miljard PET flessen worden geproduceerd waarvan er maar één 

op de vijf wordt gerecycled'  

- Blikjes en 'single use' flesjes een groot aandeel vormen van het zwerfafval in de stad en 

deze bij voldoende aanwezigheid van openbare watertappunten grotendeels overbodig 

worden. 

 - Water uit flesjes 400x zoveel broeikasgassen produceert als kraanwater 2, en ons 

Nijmeegse leidingwater van uitstekende kwaliteit is  

- Een drinkwatervoorziening de openbare ruimte aantrekkelijker maakt voor hardlopers, 

'bootcampers', wandelaars, skaters en andere sporters/recreanten, maar ook voor fietsers 

en voetgangers in het verkeer  

- Veel van de bovengenoemde sporten in de openbare ruimte al jaren aan populariteit 

toenemen. Dit gezond en sociaal gedrag is voor alle lagen van de bevolking, en waardoor de 

sfeer en ook het gevoel van veiligheid in de openbare ruimte kan verbeteren  

- De watertappunten in het centrum veel gebruikt lijken te worden en de NS nu ook op alle 

stations meer drinkwatervoorzieningen gaat aanleggen' 
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 Overwegende dat:  

- De beschikbaarheid van kraanwater bijdraagt aan een duurzame mindset-ontwikkeling: we  

kunnen af zonder rommel  

- Er buiten het centrum maar op een paar plaatsen openbare watertappunten zijn  

- We worden geconfronteerd met steeds meer warme en droge dagen  

- De aanschaf van een watertappunt via Join the Pipe € 3.250 kost' en alternatieve 

aanbieders kunnen worden overwogen. Wanneer de gemeente Nijmegen de aansluiting en 

het onderhoud hiervoor uitbesteedt aan Vitens zijn de jaarlijkse kosten hiervoor € 290  

- Het drinken van voldoende water goed is voor de gezondheid 

- Inwoners via MijnWijkplan een verzoek kunnen indienen om een watertappunt in hun wijk 

te laten aanleggen maar veel toepassingen bij uitstek een doel dienen dat dat van directe 

omwonenden overstijgt  

- Er nog geen kraanwatervoorziening is bij veel logische locaties. Denk hierbij aan populaire 

sportroutes en -parkjes, fiets- en wandelroutes en bij natuur- en recreatiegebieden. Concrete 

voorbeelden zouden kunnen zijn:  

• het Nijmeegse deel van de 365 dagen per jaar populaire Zevenheuvelenloop-route' • op 

Veurlent  

• langs het roze fietspad ter hoogte van de spoorbrug aan de St. Annastraat  

• langs de fietspaden langs het Maas-Waalkanaal  

• bij het nog te realiseren groene lint in Nijmegen-Lent  

• langs Staddijk  

enz. enz. 

 

Verzoekt het college:  

- De realisatie van nieuwe watertappunten mee te nemen bij de aanleg van, en groot 

onderhoud aan, beweeg- en wandelroutes en andere logische locaties zonder toegang tot 

kraanwater in de nabije openbare ruimte. Bij voldoende geschiktheid wordt realisatie 

uitgevoerd binnen de betreffende programma's.  

- Over twee jaar een overzicht te geven waarin aangegeven is op welke plaatsen tappunten 

aangelegd zijn of gepland staan. 

 
Bronnen: 

 1 https://dopper.comlril/updates/plastic-flessen-feiten-op-een-rijtje/  

2  

3 https://nieuws.ns .nllns-gratis-water-voor-iedereen-op-alle-stations/  

4 https://join-the-pipe.org/watertappuntenl  

5 https://www.vitens. Comlzakelijklrelatiemanagementlwatertappiinten 

6 Een antwoord op een gerelateerd technische vraag suggereert A) dat de 711-route langs de 

Goffert loopt, of  

B) bij een taalfout dat er reeds een watertappunt aanwezig is bij de 7H-route. Maar geen van 

beide lijkt het geval. Voor een overzicht van de watertappunten in de omgeving zie:  

vierdaagse.php 

 

Voor    38  GroenLinks, D66, SP, VVD, Stadspartij DNF, PvdA, CDA, PvdD, 50PLUS,    

    VoorNijmegen.NU 

Tegen  1   Gewoon Nijmegen 

 

Motie aanvaard 
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Motie GroenLinks: Kleine bossen, grote impact 

1ste indiener: Daan Moerkerk 

 

De gemeenteraad van Nijmegen in openbare vergadering bijeen op 14 november 2018, 

 

 Constaterende dat  

• Nijmegen binnen de gemeentegrenzen weinig gebieden met een hoge intensiteit aan 

bomen kent;  

• Kinderen en volwassenen steeds minder in de natuur te vinden zijn;'  

• De populatie vliegende insecten de laatste 30 jaar met 75% is afgenomen;2  

• Het Instituut voor natuureducatie en duurzaamheid (IVN) op dit moment het concept 'Tiny 

Forest' aanbiedt en daarbinnen onder andere projectbegeleiding en cofinanciering (van 50% 

van de kosten) aangeboden wordt;'  

• Erop dit moment wordt gewerkt aan een Wij-Bos; 

 

 Overwegende dat  

• Ook een klein bos bevorderlijk is voor de biodiversiteit, klimaatbestendigheid, 

luchtkwaliteit, natuurbeleving, natuureducatie, gezondheid en leefbaarheid;  

• De beheerskosten van een Tiny Forest lager zijn dan beheerskosten van een gebied met 

vaste planten/heesters of een bosplantsoen;  

• Het Wij-Bos mogelijk een voorbeeld is van een Tiny Forest;  

• Nijmegen European Green Capital is en Tiny Forests uitstekend binnen dit thema passen. 

 

 Verzoekt het college  

1. Om, in overleg met deskundigen, onderwijsinstellingen en bewoners maximaal vier 

gebieden binnen Nijmegen aan te wijzen die geschikt zijn voor een Tiny Forest;  

2. Daarbij te kijken naar stadsdelen waar weinig groen aanwezig is (bijvoorbeeld Nijmegen-

West en Lent)  

3. Te onderzoeken of kan worden aangesloten bij bestaande bewonersprojecten zoals het 

Wij Bos;  

4. Hiervoor €40.000 vrij te maken binnen het bestaande budget van het groenbeheer. 

 

Bronnen: 

 1http:/Iedepot.wur.n11242529  

2https:IIwww.sovon. nl/nl/actueel/nieuws/massale-afname-insecten-ook-onderzoek-

nederIand-n1g  

https://www.iva.nl/tinyforest 

 

Voor      34  GroenLinks, D66, SP, Stadspartij DNF, PvdA, CDA, PvdD, 50PLUS, Gewoon  

     Nijmegen 

Tegen    5   VVD, VoorNijmegen.NU 

 

Motie aanvaard 

 

 

Motie Stadspartij DNF en VVD: Gratis fietsparkeren is te waarderen 

Indieners; Wendy Grutters en Inge van Dijk 

 
 De gemeenteraad van Nijmegen, bijeen in vergadering op 14 november 2018 

 

 Constaterende dat:  

• Gratis parkeren in de fietsenstallingen gedekt wordt middels de baten van de Nijmeegse  

parkeerbalans.  

• De kosten voor de service gratis parkeren in fietsenstallingen 1,2 miljoen per jaar bedragen.  
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•  Deze kosten jaarlijks normaliter stijgen met minimaal prijsindexering.  

• De kosten in de toekomst ook gaan stijgen a.g.v. uitbreiding van het aantal  

fietsenstallingen. 

 

Overwegende dat:  

• Gratis fietsparkeren een vriendelijk en laagdrempelige service is.  

• De stijging van de kosten van het gratis fietsparkeren a.g.v. uitbreiding en indexering in  

de toekomst niet onbeperkt kunnen worden doorberekend via tariefsverhogingen van 

parkeergelden.  

• Naast een mogelijke toekomstig verplicht tarief voor fietsparkeren en gratis parkeren er 

nog een mogelijke oplossing is door te werken met een vrijwillige bijdrage.  

o Het wenselijk is om te onderzoeken of de kosten van gratis fietsparkeren verlaagd danwel 

volledig gedekt kunnen worden wanneer gebruik wordt gemaakt van gratis parkeren met de 

mogelijkheid een vrijwillige bijdrage te betalen. 

 

Roept het college op,  

1. Een pilotvoorstel uit te werken en aan de raad voor te leggen met daarin minimaal de  

volgende elementen:  

a. De fietsparkeerder behoudt de vrijheid om gratis te parkeren en krijgt daarbij de keuze 

een financiële bijdrage naar eigen oordeel te geven.  

b. De parkeerder ervaart geen druk tot betalen van een bijdrage maar wordt wel op  

een positieve manier overtuigd van het nut van een financiële bijdrage.  

c. Laagdrempelige manier van doneren.  

d. Veilige manier van doneren (incl. betaalpas, contactloos betalen). 

 

En gaat over tot de orde van de dag.  

 

Voor     14   VVD, Stadspartij DNF, PvdA, CDA, 50PLUS, Gewoon Nijmegen 

Tegen  25  GroenLinks, D66, SP, PvdD, VoorNijmegen.NU 

 

Motie verworpen  

 

 

 

 

 

 

 

Motie D66 en GroenLinks: Alle schoolpleinen groen in Nijmegen! 

1ste indiener: Lusanne Bouwmans en Daan Moerkerk 

 

 De gemeenteraad van Nijmegen in openbare vergadering bijeen op woensdag 14-11-2018,  

 

Constaterende dat:  

• De provincie Gelderland vanaf eind 2018 een subsidie van €17.500,- per school beschikbaar 

stelt om schoolpleinen te vergroenen;  

• Deze regeling maximaal 75% van het nieuwe schoolplein subsidieert. 

 

 Overwegende dat:  

• Het belangrijk is om kinderen op jonge leeftijd in aanraking te brengen met natuur;  

• Groene schoolpleinen ruimte geven voor creativiteit, rust, ruimte voor ontdekking, 

veelzijdige beweging en buitenlessen;  

• Vergroening van schoolpleinen bijdraagt aan het verbeteren van de biodiversiteit;  

• Groen helpt om schoolpleinen klimaatbestendiger te maken, zowel bij stortbuiten (betere 

infiltratie) als bij de beheersing van hittestress. 
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 Roept het College van Burgemeester en Wethouders op:  

1. Om alle scholen in Nijmegen actief op de hoogte te stellen van deze provinciale regeling;  

2. De scholen indien gewenst te ondersteunen bij het maken vai plannen voor een groen 

schoolplein en eventueel bij het aanvragen van de subsidie.  

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

Voor      35  GroenLinks, D66, SP, Stadspartij DNF, PvdA, CDA, PvdD, 50PLUS, Gewoon  

      Nijmegen, VoorNijmegen.NU 

Tegen    4   VVD 

 

Motie aanvaard 

 

 

Motie PvdA: Naar 130! 

1ste indiener: Ammar Selman 

 

De Raad van de gemeente Nijmegen, in de vergadering bijeen op 14 november 2018. Geacht 

college,  

 

Constaterende dat:  

• Armoede met 4% is gestegen en een groeiend probleem is onder werkenden (CPB);  

• DeMeedoenregeling van groot belang is om maatschappelijk participeren te bevorderen;  

• Veel mensen wanneer zij de uitkering uitstromen en gaan werken het risico lopen op een 

inkomens-terugval door een vermindering of verlies van inkomensafhankelijke toeslagen;  

• Mensen met een inkomen tussen de 110% en 130% van het minimum vaak onder de streep 

netto minder overhouden dan uitkeringsgerechtigden;  

• Armoede een grote risicofactor is voor het ontstaan van schulden, gezondheidsrisico's en 

daarmee samenhangende problematieken;  

• 'Samen vooruit' betekent dat armoede in de stad zo veel mogelijk bestreden moet worden. 

 

 Overwegende dat:  

• Werken moet lonen;  

• Een extra stimulans om aan het werk te gaan welkom is;  

• Andere gemeentelijke regelingen zoals de CAZ ook gelden voor mensen met een inkomen 

tot 130% van het minimumloon;  

• Een inkomens-terugval door aan het werk te gaan niet uit te leggen en te rechtvaardigen is 

aan de burger.  

 

Verzoekt het college:  

Om met een raadsvoorstel te komen waarin scenario's worden uitgewerkt over de effecten 

van het verhogen van de inkomensgrens tot 130% van het minimum inkomen van de 

Meedoenregeling (effecten voor de armoedeval).  

 

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

Motie aangehouden 
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Motie PvdA: Maak Nijmegen wijzer over de afvalwijzer 

1ste indiener: Charlotte Brand 

 
 De Raad van de gemeente Nijmegen, in de vergadering bijeen op 14 november 2018, 

agendapunt 9 Stadsbegroting.  

 

Geacht college,  

 

Constaterende dat:  

• Het college voornemens is de huis-aan-huis verspreiding van de papieren afvalwijzer af te 

schaffen;  

• Het college Nijmegenaren erop wijst dat zij gebruik kunnen maken van de digitale 

afvalwijzer en DAR-app of op aanvraag een papieren afvalwijzer kunnen krijgen;  

• Het college in de begroting uitspreekt dat zij een goede afvalscheiding voorstaat;  

• Het college zich wil inzetten tegen de komst van zwerfvuil;  

• Nijmegen dit jaar European Green Capital is; 

 

 Overwegende dat:  

•  Een deel van de Nijmegenaren niet beschikt over internet;  

• Goede en duidelijke communicatie goede afvalscheiding in onze gemeente bevordert;  

• Goede en duidelijke communicatie over ophaaldagen van de DAR zwerfafval tegengaan;  

• Veel Nijmegenaren nog gebruik van de papieren afvalwijzer;  

• Het voor Nijmegenaren duidelijk moet zijn waar ze een papieren afvalwijzer kunnen 

aanvragen dan wel ophalen.  

 

Verzoekt het college:  

Om op de wikkels van de groene en rode restafvalzakken en/of de plastic zakken de verkorte 

url van de website van de digitale afvalwijzer plus een QR-code te zetten en de tekst 'Toch 

een papieren afvalwijzer? Haal hem op bij ... [nader te bepalen]'. Indien mogelijk nog een 

korte tekst op te nemen over het belang van afvalscheiding voor het milieu dan wel dat deze 

tekst direct te vinden is voor de gebruiker via de verkorte url of de QR-code. 

 

 En gaat over tot de orde van de dag, 

 

Voor      31  GroenLinks, D66, SP(3), Stadspartij DNF, PvdA, CDA, PvdD, 50PLUS 

Tegen    8  SP(2), VVD, Gewoon Nijmegen, VoorNijmegen.NU 

 

Motie aanvaard 

 

 

Motie PvdA: Inclusieve sport, het leven gaat niet altijd over roze 

1ste indiener: Ammar Selman 

 

 De Raad van de gemeente Nijmegen, in de vergadering bijeen op 14 november 2018.  

Geacht college,  

 

Constaterende dat:  

• Op 9 maart 2018 12 Nijmeegse politieke partijen het Roze Akkoord hebben ondertekend, 

waarin zij beloven sport toegankelijker te maken voor LHBTIQ+;  

• Het college in de begroting uitspreekt dat zij acceptatie van LHBTIQ+ in de sport wil  

vergroten;  

• Concrete plannen helaas uitblijven;  

• Jammer genoeg mensen uit de LHBTIQ+-groep nog te vaak met problemen te maken 

krijgen tijdens het uitoefenen van sport;  
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• Samen vooruit betekent dat iedereen recht heeft op gelijke behandeling binnen en buiten 

de sportverening. 

 

 Overwegende dat:  

• Het Sociaal Cultureel Planbureau vorig jaar een onderzoek heeft gepubliceerd waaruit 

blijkt dat geaardheid en mogelijke negativiteit daarop helaas nog steeds een drempel vormt 

om lid te worden van een sportvereniging;  

• Het College in haar coalitieakkoord uitspreekt dat zij graag in 2020 de Gelderse Sport- en 

Beweegstad wil worden; waar een goed LHBTIQ+-sportbeleid bij hoort;  

• Lid zijn van een sportvereniging voor veel mensen tot meer levensvreugde leidt en helpt 

mensen uit een mogelijk isolement haalt;  

• Goede voorbeelden stimulerend en inspirerend kunnen werken.  

 

Verzoekt het college:  

• Om het diversiteitscompliment met een totaal geldbedrag van 5000 euro in het leven te 

roepen. Dit compliment elk jaar toe te kennen aan Nijmeegse sportverenigingen die 

diversiteitsbeleid hebben en dit ook duidelijk uitdragen en naleven.  

• De goed presenterende sportverenigingen te stimuleren met deze financiële bijdrage.  

• Dit bedrag ten laste te brengen van de programmabegroting Sport door her-prioritering 

binnen het programma. 

 

En gaat over tot de orde van de dag.  

 

Voor      38   GroenLinks, D66, SP, VVD, Stadspartij DNF, PvdA, CDA, PvdD, Gewoon Nijmegen, 

      VoorNijmegen.NU 

Tegen     1  50PLUS 

 

Motie aanvaard 

 

 

 

 

Motie PvdA: Samen vooruit met Lingewaard 

1ste indiener: Ammar Selman 

 

De Raad van de gemeente Nijmegen, in de vergadering bijeen op 14 november 2018.  

 

Geacht college,  

Constaterende dat:  

Precies een jaar geleden zowel de gemeenteraad van Nijmegen als de gemeenteraad van 

Lingewaard dezelfde motie hebben aangenomen met de titel "Nijmegen en Lingewaard 

komen er samen uit" en er op basis hiervan voor een gebiedsoplossing werd gekozen waarin 

gekozen werd voor de aanleg van de dorpensingel.  

• Op basis van de motie 'Nijmegen en Lingewaard komen er samen uit" bij de provincie een  

voorstel is ingediend die heeft geleid tot aanvullende financiering van de provincie.  

• Er in de begroting van zowel de gemeente Nijmegen als de gemeente Lingewaard de 

financiering is opgenomen voor de totaaloplossing van het gebied in Nijmegen Noord 

 Lingewaard met daarin de aanleg van de dorpensingel.  

• De uitvoering van de aanleg op zich laat wachten.  

•  Er geen tijdpad ligt voor de uitvoering van de plannen.  

• Bewoners willen weten wanneer ze na jaren van vragen en discussie ook daadwerkelijk  

uitvoering van de plannen te zien krijgen.  

• Op vragen aan de wethouder naar de voortgang gewezen wordt naar Lingewaard en men 

daarop zou wachten.  

• In Lingewaard de reactie is dat er goed wordt samengewerkt en voortgang voorop staat. 
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 Overwegende dat:  

• Het ontbreken van een tijdpad en een concreet uitvoeringsplan twijfels oproept bij 

bewoners of de politiek wel doet wat ze belooft.  

- Er duidelijkheid moet worden geboden over hoe de totaaloplossing er uit komt te zien.  

- Dat de wethouder met concrete data en plannen moet komen.  

- Dat er geen belemmeringen meer zijn om tot uitvoering over te gaan.  

 

Roept het college op:  

1. Om voor het einde van het jaar met een tijdpad voor uitvoering van de gebiedsoplossing in 

Nijmegen Noord en Lingewaard te komen.  

2. Naast het tijdpad tegelijkertijd of in het eerste kwartaal volgend jaar het volledige plan te 

presenteren.  

3. Om te bevestigen dat er geen belemmeringen meer zijn om de plannen uit te voeren. 

 

Beslispunten 1 en 3 

Voor       14   VVD, Stadspartij DNF, PvdA, CDA, PvdD 

Tegen    25   GroenLinks, D66, SP, 50PLUS, Gewoon Nijmegen, VoorNijmegen.NU 

 

Beslispunten 1 en 3 verworpen 

 

Beslispunt 2 

Voor      20   VVD, Stadspartij DNF, PvdA, CDA, PvdD,  

Tegen   19  GroenLinks, D66, SP, 50 PLUS, Gewoon Nijmegen, VoorNijmegen.NU 

 

Beslispunt 2 aanvaard 

 

 

 

 

 

Motie CDA: Data-analyse als wapen tegen criminaliteit 

1ste indiener: M.T. Buck 

 

De Raad van de Gemeente Nijmegen in vergadering bijeen op 14 november 2018,  

 

Constaterende dat:  

• Ondermijnende criminaliteit een groeiend probleem is in niet alleen Nijmegen, maar  

heel Nederland;  

• Nijmeegse woonwijken te lijden hebben onder deze groeiende criminaliteit; 

 

 Overwegende dat:  

• De groei van ondermijnende criminaliteit een halt toegeworpen moet worden;  

• Samenwerking tussen de politie, het Openbaar Ministerie en de gemeente bevorderlijk is 

voor de aanpak van criminaliteit;  

• Data-analyse de gemeente inzicht geeft in patronen van criminaliteit binnen de gemeente;  

• Op basis van die patronen verwachtingen gemaakt kunnen worden waar en wanneer 

ergens verhoogde handhaving wenselijk is of waar de gemeente juist kan investeren;  

• Op deze manier de gemeente, in samenwerking met de politie en het Openbaar Ministerie, 

criminelen te snel af kan zijn;  

• Extra investeringen in data-analyse de kansen van de gemeente vergroten om 

ondermijnende criminaliteit tegen te gaan; 
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 Roept het College op om:  

Roept het College toe een voorstel voor te bereiden om binnen het programma  

Veiligheid € 50.000,- extra vrij te maken voor de inzet van data-analyse 

 

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

Motie unaniem aanvaard 

 

 

Motie PvdD: Vul het Revolverend transitie fonds energie 

1ste indiener: Michelle van Doorn 

 

De gemeenteraad van Nijmegen, in vergadering bijeen op 14 november 2018,  

 

Constaterende dat:  

• De gemeente Nijmegen in 2045 energieneutraal wil zijn,  

• De gemeente Nijmegen tien jaar geleden nog de ambitie had om in 2032 klimaatneutraal te 

zijn,  

• Andere gemeenten, zoals Utrecht en Den Haag, de ambitie hebben om in 2030 

energieneutraal te zijn,  

• Er in de Stadsbegroting 2019-2022 is opgenomen dat de OZB voor bedrijven wordt verlaagd 

met € 2,7 miljoen, verspreid over 3 jaren (€ 425.000 in 2020, € 900.000 in 2021, € 1.375.000 in 

2022),  

• Er in de Stadsbegroting 2019-2022 is opgenomen dat er een Revolverend transitiefonds 

energie wordt ingesteld, waarvoor de gemeente € 2 miljoen reserveert uit de saldireserve,  

• Dat het doelbedrag van het Revolverend transitiefonds energie € 5 miljoen is,  

• Dat in de Stadsbegroting 2019-2022 niet is beschreven waar de resterende € 3 miljoen 

vandaan moet komen, 

 

 Overwegende dat:  

• Er met de verlaging van de OZB voor bedrijven geen bestaand probleem wordt opgelost,  

• De klimaatproblematiek één van de meest urgente thema's is van de huidige tijd en de 

toekomst,  

• Er dringend actie nodig is om minimaal de klimaatdoelstellingen van Parijs te halen,  

• Er daarvoor voldoende middelen beschikbaar moeten worden gemaakt,  

• Ook bedrijven gebruik kunnen maken van gelden uit het Revolverend transitiefonds 

energie,  

• Nijmegen als European Green Capital een voorbeeldfunctie heeft en zich heeft 

gecommitteerd aan 'het bewerkstelligen van verdere verankering en ontwikkeling van 

duurzaamheid in en rond de stad, ook na 2018'. 

 

 Roept het College op:  

1. De voorgenomen verlaging van de OZB voor bedrijven (van € 2,7 miljoen, verspreid over 3 

jaren) terug te draaien en te schrappen uit de Stadsbegroting 2019-2022.  

2. Deze € 2,7 miljoen aan te wenden voor maatregelen die de energie- en klimaatneutraliteit 

van Nijmegen dichterbij halen, door in ieder geval dit bedrag geheel of gedeeltelijk te storten 

in het Revolverend transitiefonds energie, verspreid over de jaren 2019 t/m 2022.  

3. Conform beslispunten I en 2 de Stadsbegroting 2019-2022 aan te passen.  

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

Voor      2    PvdD 

Tegen  37  GroenLinks, D66, SP, VVD, Stadspartij DNF, PvdA, CDA, 50PLUS, Gewoon Nijmegen, 

VoorNijmegen.NU 

 

Motie verworpen 
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Motie PvdD: Klimaat op 1. Tel uit je winst! 

1ste indiener: Michelle van Doorn 

 

De gemeenteraad van Nijmegen, in vergadering bijeen op 14 november 2018,  

 

Constaterende dat:  

• In oktober 2018 het wetenschappelijke klimaatpanel van de Verenigde Naties met een 

uitgebreid rapport kwam dat aantoonde dat het weliswaar nog niet te laat is om de 

opwarming van de aarde een halt toe te roepen, maar dat er wel 'snelle, verstrekkende en 

nooit eerder vertoonde veranderingen' nodig zijn (1),  

• Dit jaar wetenschappers van de Stanford University met een economische analyse kwamen 

dat opwarming van de aarde tot 2°C een toekomstige schadepost veroorzaakt van 30.000 

miljard US Dollar wereldwijd (2).  

• Organisatie voor innovatie en duurzaamheid Urgenda een plan heeft ontwikkeld, Visie 2030 

genaamd, waarin staat welke stappen burgers, bedrijven en politiek kunnen zetten om in 

2030 tot een 100% duurzame energievoorziening te komen (middels vijf thema's, t.w.: 

wonen, mobiliteit, consumeren, produceren en energie) (3). 

 

 Overwegende dat:  

• De gemeente Nijmegen in 2045 energieneutraal wil zijn,  

• De gemeente Nijmegen tien jaar geleden nog de ambitie had om in 2032 klimaatneutraalte 

zijn.  

• Het coalitieakkoord alleen spreekt van bevordering van duurzaamheid door aanpak van 

energieopwekking en -verbruik en enigszins in het stimuleren van andere keuzes in 

vervoermiddelen,  

• Er hierdoor relevante mogelijkheden blijven liggen om te sturen op vermindering van CO2-

uitstoot, klimaatverandering en aantasting van milieu en leefbaarheid,  

• Nijmegen als European Green Capital een voorbeeldfunctie heeft en zich heeft 

gecommitteerd aan 'het bewerkstelligen van verdere verankering en ontwikkeling van 

duurzaamheid in en rond de stad, ook na 2018'.  

 

Verzoekt het College:  

1. te onderzoeken op welke beleidsterreinen en op welke wijzen (de gemeente) Nijmegen 

(nog) beter en sneller kan werken aan terugdringing van klimaatverandering (mitigatie).  

2. Voor het gevoerde en/of nog te voeren klimaatbeleid heldere tussendoelen te formuleren.  

3. Rekening te houden met mogelijk extra nodige kosten in financiële zin, als investering om 

hogere kosten in financiële én niet-financiële zin, op lange(re) termijn tegen te gaan. 

 

Bronnen  

(1) www.nrc.nl/nieuws/2018/10/08/vn-pleit-in-nieuw-klimaatrapport-voor-ingrijpende-

maatregelen-a239 1861  

(2) https ://www.theguardian .com/environ ment/201 8/may/23/hitting.-toughest-climate-

target-will-save-world3Otn-in-damages-anaIysis-shows?CMP=sharebtnfw  

(3) hftps://www.urgenda.nl/visle/rapport-2030/  

https://www.uraenda.nh/wp-content/upIoads/Urgenda-RapportDuurzame-Energie-in-

2o3O-v2.. 2O17.pf  

 

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

Voor     20    GroenLinks, D66,  PvdD, 50PLUS,  

Tegen  19    SP, VVD, Stadspartij DNF, PvdA, CDA, Gewoon Nijmegen, VoorNijmegen.NU 

 

Motie aanvaard 
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Motie PvdD: De Donut, economie voor de 21e eeuw 

1ste indiener: Michelle van Doorn 

 

De gemeenteraad van Nijmegen, in vergadering bijeen op 14 november 2018,  

 

Overwegende dat:  

• Ons economisch handelen grote gevolgen heeft voor klimaat, natuur en milieu en daarmee 

voor de leefbaarheid op ons collectieve en enige thuis: de aarde,  

• Klimaatverandering, sociale ongelijkheid, schade aan natuur en andere gevolgen van ons 

economisch handelen voor mens, dier en milieu vragen om een ander perspectief op onze 

economie: van lineair naar circulair, van groei van het BBP naar brede welvaart en van meer 

naar genoeg,  

• We een andere kijk op economie en een ander economisch systeem nodig hebben om recht 

te kunnen doen aan o.a. sociale behoeften, behoud van natuur, verbetering van gezondheid 

en leefbaarheid van de aarde. 

 

 Constaterende dat:  

• We een economisch concept hebben geïmplementeerd dat alleen kan bestaan door 

oneindige groei,  

• Deze oneindige groei een illusie is, zoals diverse crises hebben aangetoond,  

• Dit concept van voortdurende economische groei voorbij gaat aan het doel van een 

economisch systeem, namelijk om te voldoen aan de behoeften van iedereen in samenhang 

met een gezonde leefomgeving,  

• Het economisch concept, met als centrale model de donut, zoals ontwikkeld door Oxford 

econoom Kate Raworth, een praktische en realistische invulling geeft aan de noodzaak van 

een nieuw perspectief op economie en economisch handelen. 

 

 Verzoekt het College:  

1. Het model van de Donut economie te betrekken bij alle relevante beleidsvraagstukken, 

om scherper te krijgen wat de maatschappelijke en ecologische impact is van het gevoerde 

beleid.  

2. Te onderzoeken bij welke beleidsthema's en hoe (uiteindelijk) alle beleid(suitvoering) 

'binnen de donut' kan plaatsvinden (dus: de sociale ondergrens en de ecologische 

bovengrens te respecteren).  

3. Hierover ruim voor de Zomernota van 2019 te rapporten aan de Raad.  

 

En gaat over tot de orde van de dag. 
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Voor     13    GroenLinks, PvdD 

Tegen  26    D66,  SP, VVD,  Stadspartij DNF, PvdA, CDA, 50PLUS, Gewoon Nijmegen,     

       VoorNijmegen.NU 

 

Motie verworpen 

 

 

Motie PvdD: Groen licht voor biodiversiteit 

Indieners: Michelle van Doorn en Eline Lauret 

 

 De gemeenteraad van Nijmegen, in vergadering bijeen op 14 november 2018,  

 

Constaterende dat:  

• Biodiversiteit (of: soortenrijkdom) niet is genoemd of anderszins is opgenomen in de 

Stadsbegroting 2019-2022,  

• Er geen specifiek beleid is van de gemeente Nijmegen ten aanzien van (behoud en 

verbetering) van biodiversiteit.  

• Wetenschappelijke rapporten telkens weer aantonen hoe slecht het gesteld is met de stand 

van de soortenrijkdom en dat actie om dit te verbeteren dringend nodig is, o.a. in het 

onderzoek van de Radboud Universiteit van 2017 (1) en in het onderzoek in opdracht van 

Natuurmonumenten van 2018 (2),  

• Er een Deltaplan Biodiversiteit wordt ontwikkeld onder leiding van de N100-KNAW 

directeur, waarin natuurorganisaties, boeren, wtenschappers, banken, bedrijven, het 

Ministerie van LNV en de Minister van LNV participeren (3), 

 

 Overwegende dat:  

• De biodiversiteit erg onder druk staat en daar steeds vaker publicaties over verschijnen (4),  

• De biodiversiteit in Nederland al met 85% is afgenomen ten opzichte van de oorspronkelijk 

voorkomende soorten,  

• Biodiversiteit van levensbelang is, o.a. voor de voedselvoorziening,  

• De gemeente een zorgplicht heeft voor een gezonde leefomgeving voor haar bewoners,  

• Veel besluiten en handelingen voortvloeiend uit gemeentelijk beleid van invloed (kunnen) 

zijn op de ontwikkeling van biodiversiteit,  
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• Het onbekend is hoe het met de biodiversiteit in Nijmegen is gesteld,  

• Een beschrijving van het beleid dat raakt aan het thema biodiversiteit, het mogelijk maakt 

om:  

- aan te sturen op verbetering van (beleid omtrent) biodiversiteit,  

- inzicht te krijgen in (gewenste ènlof benodigde) inzet van middelen,  

- de ontwikkeling van biodiversiteit in Nijmegen (en eventueel omgeving) te monitoren.  

• Nijmegen European Green Capital is, en zich heeft gecommitteerd aan 'het bewerkstelligen 

van verdere verankering en ontwikkeling van duurzaamheid in en rond de stad, ook na 

2018',  

• Nijmegen een traineeprogramma heeft dat ingezet kan worden om een plan voor een 

goede inventarisatie en vervolgens integraal beleid te ontwikkelen, 

 

 Verzoekt het College:  

1. Het gemeentelijk beleid dat wordt gevoerd op biodiversiteit, alsook het beleid dat de 

ontwikkeling van biodiversiteit raakt, te inventariseren,  

2. Indien mogelijk, aan deze inventarisatie een overzicht toe te voegen van (een schatting 

van) de met het beleid gemoeide kosten,  

3. Hierover ruim voor de behandeling van de Zomernota 2019 te rapporteren aan de Raad. 

 

Bronnen 

(1) https://www.ru .nh/nieuws-

agenda/nieuws/vm/iwwr/2017/driekwart_totale_insectenpopulatie_ verdwenen/  

(2) http;//www.eis-

nederland.nh/Portals/4/pdfs/publieksversie%20rapport%201nsectensterfte 

%2ONL.pdf?ver=2018-05-14-1 11457-153&timestamp=1526289562176  

(3) https :1/n loo, knaw.nl/nh/newsfdeltaplan-biodiversiteitsherstel-van-droombeeld-nppr-

actie 

(4) https ://www.volkskrant.nl/wetenschap/eminent-bioloog-wa arsclwwt-nog-een-keer-de-

mens-roeit-al-het-Ieven-uit-'baa590 18/  

hftpsl//www.scient'as.nllzesde-massa-extinctie-'s-nu-bezig/  

https :/Iwww.volkskrant.n l/wetenschap/poDulaties-wilde-dieren-meer-dan-aehalveerd-

'b6ade63b/ https :flwww.nrc.nl/nieuws/20 18/1 0/30/biodiversiteit-blijft-overal-ter-wereld-

pfnemen-p2753 166 https ://www.volkskrant.nl/wetenschap/bijen-en-vlinders-dreigen-uit-

te-sterven-wptkunnenwe.. doen---b4bed977/  

https ://www.volkskrant.nl/wetenschap/hoeveelheid-insectenneemtwereIdwijçj..drastjsch.. 

af'-b99a1 b85/ crisis—a76a1 789/ https :/Iwww th egua rdian.com/environ ment/20 

l8lmar/23/destruction-of-nature-as-dangerous-ps- climate-change-scientists-warn  

https:I/www.nrc.nl/nieuws/2017/1 O/27/hoe-we-de-insecten-kunnen-redden-met-meer-

blpemen-en- minder-kunstmest-1 3703863-al 578974 https :/fwww.nrc.nl/nieuws/20 I 

8/08/02/natuur-is-h et-groene-antwoord-op-klimaatverandering-  

a1611969 https ://www.foodlog.nh/artikelfwe-hebben2_iaarommet-eenbiodiversiteitspIan-

te..komen/ http://www.riatuurplaza.org/  

hftps://www.ndff,nl/ 

 

en gaat over tot de orde van de dag. 

 

Voor      30   GroenLinks, D66,  SP, PvdA, CDA, PvdD, 50PLUS 

Tegen    9    VVD, Stadspartij DNF, Gewoon Nijmegen, VoorNijmegen.NU 

 

Motie aanvaard 
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Motie PvdD: Laat Bijmegen zoemen 

Indieners: Eline Lauret en Michelle van Doorn 

 

De gemeenteraad van Nijmegen, in vergadering bijeen op 14 november 2018,  

 

Constaterende dat:  

•  Er binnen het programma Werk en Inkomen diverse hulpprogramma's zijn voor financiële 

ondersteuning bij het aanschaffen van goederen die helpen bij het bevorderen van 

arbeidsparticipatie, zoals de Computerregeling,  

• In de stadsbegroting wordt aangekondigd dat het College 850 extra mensen wil laten 

uitstromen naar werk,  

• In het coalitieakkoord diverse duurzaamheids- en klimaatdoelen zijn opgesteld, ook ten 

aanzien van mobiliteit en het gebruik van diverse vervoermiddelen,  

• Er de afgelopen jaren flink geïnvesteerd is in een goed fietspadennetwerk in en rondom de 

stad,  

• Kinderen en jongvolwassenen uit armere gezinnen ook naar school gaan. 

 

 Overwegende dat:  

• Mensen een vervoermiddel nodig hebben om naar hun werk of naar school te kunnen gaan,  

• Mensen met een krappe portemonnee niet altijd het budget kunnen opbrengen om een 

deugdelijke fiets aan te schaffen die voldoende geschikt is voor dagelijks woon-werkverkeer,  

• Fietsen als woon-werkverkeer relatief goedkoop zijn in aanschaf, dagelijks gebruik en 

onderhoud,  

• Kinderen met de fiets naar school laten gaan een hoop kan schelen ten aanzien van 

reiskosten voor armere gezinnen (ook ten opzichte van openbaar vervoer),  

• Fietsen duurzaam, milieuvriendelijk is en bijdraagt aan de gezondheid, en derhalve past bij 

het programma Groen, gezond en in beweging.  

 

Verzoekt het College:  

1. In het algemeen het gebruik van de fiets als vervoersmiddel voor woon-werkverkeer en 

schoolgaande kinderen en jongvolwassenen te stimuleren en bemoedigen.  

2. Een Fietsprogramma te starten om burgers met lagere inkomens tegemoet te komen bij 

de aanschaf van een fiets voor woon-werk- of woon-schoolverkeer.  

 

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

Voor      4     CDA, PvdD 

Tegen  35   GroenLinks, D66, SP, VVD, Stadspartij DNF, PvdA, 50PLUS, Gewoon Nijmegen, 

      VoorNijmegen.NU 

 

Motie verworpen 

 

Motie PvdD: Met de fiets naar werk of school 

1ste indiener: Michelle van Doorn 

 
 De gemeenteraad van Nijmegen, in vergadering bijeen op 14 november 2018,  

 

Constaterende dat:  

o Er binnen het programma Werk en Inkomen diverse hulpprogramma's zijn voor financiële 

ondersteuning bij het aanschaffen van goederen die helpen bij het bevorderen van 

arbeidsparticipatie, zoals de Computerregeling,  

• In de stadsbegroting wordt aangekondigd dat het College 850 extra mensen wil laten 

uitstromen naar werk,  

• In het coalitieakkoord diverse duurzaamheids- en klimaatdoelen zijn opgesteld, ook ten 
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aanzien van mobiliteit en het gebruik van diverse vervoermiddelen,  

• Er de afgelopen jaren flink geïnvesteerd is in een goed fietspadennetwerk in en rondom de 

stad,  

• Kinderen en jongvolwassenen uit armere gezinnen ook naar school gaan. 

 

 Overwegende dat:  

• Mensen een vervoermiddel nodig hebben om naar hun werk of naar school te kunnen gaan,  

• Mensen met een krappe portemonnee niet altijd het budget kunnen opbrengen om een 

deugdelijke fiets aan te schaffen die voldoende geschikt is voor dagelijks woon-werkverkeer,  

• Fietsen als woon-werkverkeer relatief goedkoop zijn in aanschaf, dagelijks gebruik en 

onderhoud,  

• Kinderen met de fiets naar school laten gaan een hoop kan schelen ten aanzien van 

reiskosten voor armere gezinnen (ook ten opzichte van openbaar vervoer),  

• Fietsen duurzaam, milieuvriendelijk is en bijdraagt aan de gezondheid, en derhalve past bij 

het programma Groen, gezond en in beweging.  

 

Verzoekt het College:  

1. In het algemeen het gebruik van de fiets als vervoersmiddel voor woon-werkverkeer en 

schoolgaande kinderen en jongvolwassenen te stimuleren en bemoedigen.  

2. Een Fietsprogramma te starten om burgers met lagere inkomens tegemoet te komen bij 

de aanschaf van een fiets voor woon-werk- of woon-schoolverkeer.  

 

En gaat over tot de orde van de dag. 
 

Voor      4    CDA, PvdD,  

Tegen  35  GroenLinks, D66,  SP, VVD, Stadspartij DNF, PvdA, 50PLUS, Gewoon Nijmegen, 

     VoorNijmegen.NU 

 

Motie verworpen 

 

 

 

Motie PvdD: Reservering budget dierenwelzijnsbeleid 

Indieners; Michelle van Doorn en Eline Lauret 

 

De gemeenteraad van Nijmegen, in vergadering bijeen op 14 november 2018,  

 

Constaterende dat:  

Op 4 juli de motie 'Inventarisatie dierenwelzijnsbeleid' van de Partij voor de Dieren is  

aangenomen, waarin werd opgeroepen tot:  

o Het inventariseren van alle gemeentelijk beleid dat wordt gevoerd en alle activiteiten die 

worden geïnitieerd, gefaciliteerd en/of uitgevoerd op het gebied van dieren en dierenwelzijn,  

o Het toevoegen van een overzicht van de (aard van de) met het beleid gemoeide kosten,  

o Het vergelijken van deze inventarisatie met of toetsen aan de Nota Aanbevelingen 

Gemeentelijk Dierenwelzijnsbeleid 2018-2021 van de Dierenbescherming,  

•  Het onderzoeken welk bestaand en nieuw gemeentelijk beleid in een (mogelijk) 

toekomstige Dierenwelzijnsnota kan worden opgenomen, wat daarbij dan de 

uitvoeringskosten zouden zijn en waar de ruimte zit voor een eventuele aanvullende 

financiële dekking voor de beleidsuitvoering,  

•  De wethouder heeft toegezegd vóór 1januari 2019 over deze zaken te rapporteren aan de 

raad,  

• In de Stadsbegroting is opgenomen dat in 2019 nieuw dierenwelzijnsbeleid wordt 

geformuleerd,  

• In de Stadsbegroting 2019 alleen het bestaande budget voor dierenasiel en 

dierenambulance is opgenomen,  
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• In de Stadsbegroting geen budget is opgenomen voor (een begin van) uitvoering van nieuw 

en/of aanvullend dierenwelzijnsbeleid, 

 

 

 Overwegende dat:  

• Dieren deel uitmaken van de stad en onderdeel zijn van het dagelijks leven van burgers,  

• Dierenwelzijn een groeiende belangstelling heeft onder burgers,  

• De gemeente een zorgplicht heeft voor al haar bewoners, mens én dier,  

• Het nieuwe en/of geactualiseerde dierenwelzijnsbeleid grotendeels lopende het jaar 2019 

al vastgesteld kan zijn,  

• Het onwenselijk is dat er vervolgens in 2019 mogelijk niet kan worden begonnen met 

uitvoering van het vastgestelde nieuwe en/of geactualiseerde dierenwelzijnsbeleid, doordat 

er geen budget voor is gereserveerd.  

 

Roept het College op:  

1. Budget te reserveren in de Stadsbegroting voor 2019 voor het nieuw te formuleren 

dierenwelzijnsbeleid (los van het bestaande budgetvoor dierenasiel en dierenambulance),  

2. Dit te financieren uit het budget voor het programma Welzijn, Wijkontwikkeling en Zorg of 

uit de opbrengsten van de hondenbelasting. 

 

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

Voor        2    PvdD 

Tegen  37    GroenLinks, D66, SP, VVD, Stadspartij DNF, PvdA, CDA, 50PLUS, Gewoon     

      Nijmegen, VoorNijmegen.NU 

 

Motie verworpen 

 

 

Motie PvdD: What’s the colour of money? 

1ste indiener: Michelle van Doorn 

 

De gemeenteraad van Nijmegen, in vergadering bijeen op 14 november 2018,  

 

Constaterende dat:  

• De ING Bank de huisbank van de gemeente Nijmegen is,  

• De ING Bank jarenlang en structureel de wet ter voorkomen van witwassen heeft 

overtreden en daarvoor op 4 september 2018 ter voorkoming van strafvervolging een 

transactie van het Openbaar Ministerie heeft geaccepteerd voor een recordbedrag van 775 

miljoen euro, (1)  

• De ING Bank in de eerlijke bankwijzer een onvoldoende scoort op de beoordelingscriteria 

dierenwelzijn, klimaatverandering, bonussen, transparantie, gendergelijkheid, woningbouw 

& vastgoed, bosbouw, financiële sector, elektriciteitsproductie, natuur, olie & gas en 

belastingen (2),  

• Het cijfer dat de bank scoort op het onderdeel klimaatverandering, gebaseerd op 

praktijkonderzoek, zelfs slechts een 2/10 is,  

• De contractduur van de gemeente Nijmegen met de ING Bank nog 8 jaar loopt,  

• Er andere banken zijn die op voornoemde gebieden een meer dan ruime voldoende scoren. 

 

 Overwegende dat:  

• Nijmegen als overheidsinstantie en European Green Capital een voorbeeldfunctie heeft,  

• De gemeente Nijmegen toonaangevende ambities heeft op het gebied van integriteit, 

bestrijding van ondermijning, duurzaamheid, klimaat, milieu, natuur en leefbaarheid,  

• De gemeente Nijmegen een vermogen beheert dat op enigerlei moment het miljard 

benadert,  
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• De gemeente Nijmegen met een dergelijk bedrag invloed en verantwoordelijkheid heeft 

over de manier waarop dit geld wordt geïnvesteerd.  

• Dat de ING Bank met haar investeringsagenda grote schade teweeg brengt aan:  

- natuurgebieden (door bijvoorbeeld steun aan palmolie plantages) (3),  

- dierenwelzijn, arbeidsomstandigheden en eerlijke handel (door bijvoorbeeld bouw mega- 

en gigastallen, o.a. in Oekraïne) (4),  

- vertrouwen in de financiële sector (door bijvoorbeeld beloningsbeleid en witwaspraktijken) 

(5),  

- het klimaat (door bijvoorbeeld steun aan fossiele energie) (6),  

• Dat deze investeringen mede mogelijk gemaakt worden door (grote) klanten, waaronder de 

gemeente Nijmegen,  

• Dat grote klanten derhalve grote invloed (kunnen) uitoefenen op het investeringsbeleid van 

banken als de ING Bank. 

 

Roept het College op:  

1. Te onderzoeken of de gemeente Nijmegen op termijn, en in ieder geval per einde van het 

lopende contract met de ING Bank, kan overstappen op een huisbankier zonder strafblad die 

excelleert op het overgrote deel van de door de Eerlijke Bankwijzer gestelde indicatoren.  

2. Gedurende de nog resterende looptijd van het contract met de ING Bank, deze bank 

herhaaldelijk en met klem op te roepen hun investeringsagenda te wijzigen (en 

investeringen in palmolie, bio-industrie en fossiele energie te staken). 

 

(1) https://www.om.nl/103953/ing-betaalt-775/  

(2) https :I/eerlijkegeklwijzer.nlfban kwijzer/beleidsscores/  

(3) https://www.trouw.nl/home/nederlandse-banken-financieren-misstanden-in-de-

palmoliesector—a3d53a01/  

(4) https:IIwww.ad.nlInieuws/rabobank-en-ing-investeren-miljarden-in-buitenlandse-

megastallen—aafd0e92/  

(5) https://www.volkskrant.nl/nieuws-achtergrond/hoogste-boete-ooit-voor-ing-winst-

bank-ginçi-boven-controle-op-witwassenba845cd1/  

(6) https:/fgedkopeenergieengas.nl/ing-investeert-nog-steeds-miljarden-in-fossiele-energie/  

 

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

Motie aangehouden  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Motie PvdD: Natuurinclusief bouwen 

Indieners: Eline Lauret, Michelle van Doorn 

 

De gemeenteraad van Nijmegen, in vergadering bijeen op 14 november 2018,  

 

Constaterende dat:  

o De biodiversiteit wereldwijd snel afneemt,  

• Door ruimtelijke ontwikkelingen de Nijmeegse flora en fauna onder druk komen te staan, in 

het bijzonder in Nijmegen-noord,  

• In de Waalsprong door alle bouwprojecten per saldo veel groen verdwijnt,  

• Nieuwe gebouwen nauwelijks een veilig heenkomen bieden voor allerlei dieren,  
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• Veel dieren het moeilijk hebben door de vele dakrenovaties en na-isolatiewerkzaamheden: 

hierdoor hebben zij minder mogelijkheden om beschutting te vinden en te nestelen. 

 

 Overwegende dat:  

• De stad een aantrekkelijke plek kan zijn voor veel verschillende planten en dieren,  

• Er bij bouw, verbouw en renovatie rekening dient te worden gehouden met de aanwezige 

flora en fauna in de stad conform de Wet natuurbescherming,  

• Natuurinclusief bouwen zodanig bouwen en ontwikkelen is, dat de natuur er ook baat bij 

heeft: er wordt rekening gehouden met de aanwezige flora en fauna door hen niet te 

verdringen, maar door bewust een plek te creëren in de gebouwen en op terreinen voor 

bijvoorbeeld mussen, gierzwaluwen, vleermuizen, insecten en planten,  

• Natuurinclusief bouwen een bijdrage levert aan de instandhouding van beschermde (en 

overige) soorten,  

• Natuurinclusief bouwen tegelijkertijd een bijdrage levert aan een prettige leefomgeving, 

aan de mogelijkheden voor natuurbeleving in de stad en daarmee samenhangend een 

bijdrage aan het welzijn en de gezondheid van mensen,  

• Transformatiegebieden zoals het Waalfront en de Waalsprong, en renovatie/nieuwbouw 

van woningen uitstekende kansen bieden voor natuurinclusief bouwen,  

• Een Green Capital zich structureel dient in te zetten voor (het verbeteren van) biodiversiteit, 

 

 Roept het College op I Verzoekt het College:  

1. In overleg met woningcorporaties te treden om gerenoveerde en nieuwe woningen 

standaard te voorzien van maatregelen die soortenbescherming bieden, zoals nestkasten en 

nestelgelegenheden.  

2. Te onderzoeken of in de transformatiegebieden de Waalsprong en het Waalfront plannen 

zodanig kunnen worden ontwikkeld/ aangepast dat ze natuurinclusief zijn.  

3. Te onderzoeken of natuurinclusief bouwen standaard kan worden opgenomen in het 

Programma van Eisen bij gemeentelijke grondexploitaties.  

4. Te onderzoeken of natuurinclusief bouwen opgenomen kan worden in de Nijmeegse 

bouwverordening. 

5.De onderzoeksresultaten voor ruim voor de Zomernota 2019 te presenteren aan de 

gemeenteraad. 

 

En gaat over tot de orde van de dag.  

 
https://denhaag.raadsinformatie.nl/document/3974708/1/ R1S288 I 82_bijlage_Nota 

natuurinciusief bouwen  

httDs://issuu .com/aemeentea msterdam/docs!brnchure nibeo-deflnitief-web02 I  

https://www.rvo.nl/onderwerpen/duurzaa m-ondernemen/gebouwen/technieken-beh eer-

en-innovatie! natuurinciusief-bouwen  

https://futureproof.community/uitdagingen/heijmans_wiInatuurinclusief-bouwen 

https://www.duurzaamgebouwd.nl/expertpost/20180330-wij-gaan-biophilic  

 

Afnemende biodiversiteit:  

https://www.volkskrant.n 1/wetenschap/emin ent-bioloog-waarschuwt-nog-een-keer-de-

mens-roeit-al-het-Ieven-uit—baa59018/  

crisis-a76aI789I 

 

Voor      33   GroenLinks, D66,  SP, Stadspartij DNF, PvdA, CDA, PvdD, VoorNijmegen.NU 

Tegen   6     VVD, 50PLUS, Gewoon Nijmegen,  

 

Motie aanvaard 
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Motie PvdD: De cirkel voor de toekomst 

1ste indiener: Michelle van Doorn 

 

De gemeenteraad van Nijmegen, in vergadering bijeen op 14 november 2018,  

 

Constaterende dat:  

• De gemeente Nijmegen een van de grootste opdrachtgevers is voor grote bouwprojecten;  

• De bouwsector momenteel een van de meest vervuilende sectoren is en direct en indirect 

bijdraagt aan 40% van de Nederlandse CO2 uitstoot (1),  

• Er over circulariteit nog weinig verplichtingen zijn opgenomen in bouwbesluiten,  

• Het circulair maken van onze productiestromen een van de belangrijkste onderdelen is op 

weg naar een duurzame toekomst,  

• Er is afgesproken dat in 2030 50% van de bouwsector circulair moet zijn. 

 

Overwegende dat:  

• Nijmegen als European Green Capital een voorbeeldfunctie heeft en zich heeft 

gecommitteerd aan 'het bewerkstelligen van verdere verankering en ontwikkeling van 

duurzaamheid in en rond de stad, ook na 2018',  

• Nijmegen als Cirkelstad de blijvende ambitie heeft een duurzame en daarmee circulaire 

stad te zijn,  

* We blijvend moeten nadenken over hoe in de toekomst de circulariteit op een zo hoog 

mogelijk niveau gewaarborgd kan worden,  

• Renovatie milieutechnisch gezien vaak te verkiezen is boven nieuwbouw,  

• Het hergebruiken van bouwmaterialen tot een aanzienlijke afname van CO2 uitstoot en 

milieuvervuiling leidt,  

• Het grootste effect in de toekomst pas kan worden behaald aan het einde van de 

levensduur van een gebouw,; in de meeste gevallen duurt dit nog tientallen jaren,  

• Een rnaterialenpaspoort in het Madaster op eenvoudige wijze voor de toekomst vastlegt 

welke materialen in een gebouw zijn verwerkt en waar deze te vinden zijn (2),  

• Momenteel 97% van het sloopafval wordt gerecycled tot laagwaardig materiaal, zoals 

ondergrond voor wegen. 

 

 Roept het College op om:  

1. Met het oog op toekomstig hergebruik van bouwmaterialen zo snel mogelijk voor nieuw te 

bouwen bouwprojecten binnen de gemeente Nijmegen het materialenpaspoort verplichtte 

stellen.  

2. De keuze tussen renoveren in plaats van sloop voor nieuwbouw in beginsel te baseren op 

duurzame en niet louter economische indicatoren. 

 
(1) https://www.gebiedsontwikkeling.nu/artikelen/het-belang-van-circulair-vastgoed-

ontwikkelen-7-getallen/  

(2) hitps:IIwww.madaster.comlnl  

 

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

Voor      2   PvdD 

Tegen 37  GroenLinks, D66, SP, VVD, Stadspartij DNF, PvdA, CDA, 50PLUS, Gewoon Nijmegen, 

    VoorNijmegen.NU 

 

Motie verworpen 

 

 

Motie 50PLUS: Laat de minima in Nijmegen niet armer worden! 
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1ste indiener: Hans van Deurzen 

 

De Raad der Gemeente Nijmegen, bijeen in openbare vergadering op 14 november 2018.  

 

Constaterende en/of overwegende dat:  

de Nijmeegse Stadsbegroting 2019 een vertaalslag is van het coalitieakkoord  

Nijmegen: samen vooruit, van GroenLinks, D66 en Socialistische Partij;  

- de Stadsbegroting 2019 melding maakt dat de komende jaren € 51 miljoen nieuwe 

investeringen worden gedaan;  

- er tevens melding wordt gemaakt dat iedereen daar zoveel mogelijk van meeprofiteert; 

 - echter in het coalitieakkoord staat dat voor armoedebestrijding € 2,7 miljoen  

wordt uitgetrokken maar tevens € 5,1 miljoen wordt bespaard op dit thema;  

- dit laatste wordt bereikt door de minima € 3,1 miljoen meer te laten betalen voor de 

Collectieve Aanvullende Ziektekostenverzekering (CAZ) en daarnaast € 2 miljoen te 

bezuinigen op de bijzondere bijstand;  

- de minima dus per saldo € 2,4 miljoen minder te besteden hebben;  

- anders gezegd, de armen worden armer in Nijmegen en de zorgen zorgelijker voor deze 

doelgroep. 

 

 Verzoekt het college:  

De besparingen op de CAZ-regeling en de bijzondere bijstand voor de minima op te heffen.  

De kosten € 2,4 miljoen als volgt te dekken met een meerkeuze mogelijkheid en/of:  

1) Door aantrekkende economie zal het Rijk vele miljoenen meer storten in het 

gemeentefonds conform de afspraken trap-af en trap-op regeling.  

2) De gedeeltelijke vrijval van de BUIG reservering die te verwachten is.  

3) Verlaging OZB voor niet-woningen (bedrijven) uitstellen of verminderen. 
 

Voor       6   PvdA, PvdD, 50PLUS,  

Tegen 33  GroenLinks, D66, SP, VVD, Stadspartij DNF, CDA, Gewoon Nijmegen,     

    VoorNijmegen.NU 

 

Motie verworpen 

 

 

Motie 50PLUS: Houd de papieren afvalwijzer als informatiebron in stand! 

1ste indiener; Hans van Deurzen 

 

De Raad der Gemeente Nijmegen, bijeen in openbare vergadering op 14 november 2018.  

 

Constaterende en/of overwegende dat:  

-Het voornemen is om de papieren afvalwijzer als informatiebron af te schaffen;  

-deze papieren afvalwijzer van de DAR gratis en toegankelijk is voor iedere Nijmegenaar ook 

voor digibeten en mensen zonder internet toegang;  

-deze afvalwijzer veel informatie en tips bevat over alle vormen van het aanbieden van afval 

en locaties en tijden waarop dit kan plaatsvinden;  

- er veel informatie in staat zoals: kosten van afval, aanbieding bij de milieustraat van rest-, 

GFT-, en plastic afval, maar ook oud papier, textiel, glas, elektrische apparaten, klein 

chemisch afval, frituur olie, asbest en veel meer;  

- het daarom onverstandig is om huis aan huis verspreiding van deze papieren DAR 

afvalwijzer af te schaffen. 

 

 Verzoekt het college:  

Het huis aan huis verspreiden van de papieren DAR afvalwijzer in stand te houden.  

De relatief geringe kosten hiervan te dekken uit:  

1) efficiëntere werkwijze bij de totstandkoming hiervan.  
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2) de voorgenomen verhoging van de tarieven voor restafvalzakken hierop aan te pasen. 
 

 

Voor     3      CDA, 50PLUS 

Tegen  36   GroenLinks, D66, SP, VVD, Stadspartij DNF, PvdA, PvdD, Gewoon Nijmegen, 

     VoorNijmegen.NU 

 

Motie verworpen 

 

 

Motie 50PLUS: Verkeersdrempels, mag het een beetje lager zijn, dat is fijn. 

1ste indiener: Hans van Deurzen 

 

De Raad der Gemeente Nijmegen, bijeen in openbare vergadering op 14 november 2018.  

 

Constaterende en/of overwegende dat:  

- De functie en het doel van verkeersdrempels is om de snelheid van het verkeer te matigen 

en daarmee de verkeersveiligheid in woongebieden te verhogen;  

- door het ontbreken van normering of de controle daarop er diverse verkeersdrempels 

ondoordacht en willekeurig hoog worden aangelegd waardoor schade ontstaat aan RDW 

goedgekeurde voertuigen;  

- ook mantelzorgers die een dagje uit organiseren en vrijwillig hun auto ter  

beschikking stellen voor zorgbehoeftigen en/of eenzamen, kunnen sommige 

verkeersdrempels niet nemen zonder (bodem)contactschade aan hun voertuig;  

- enkele voorbeelden: Ubbergseweg langs het Meertje, sommige zijstraten in de Wolfskuil, 

Daalseweg bij het Badhuis/Tooropstraat; 

 - deze willekeurige aanleg van verkeersdrempels onacceptabel is.  

 

Verzoekt het college:  

1) Bij de aanleg van verkeersdrempels een normering te hanteren die zodanig is dat functie 

en doel wordt bereikt zonder contactschade te veroorzaken aan RDW goedgekeurde 

voertuigen.  

2) De huidige verkeersdrempels bij reguliere controles of wegenonderhoud aan die 

normering aan te passen. 

3) De kosten daarvan te dekken uit het bestaande budget voor onderhoud van wegen en 

openbare ruimte 

 

 

Voor     6      VVD, 50PLUS, Gewoon Nijmegen 

Tegen  33   GroenLinks, D66, SP, Stadspartij DNF, PvdA, CDA, PvdD, VoorNijmegen.NU 

 

Motie verworpen  

 

 

 

 

Motie 50PLUS: Lopen is gezond voor wie het kan, invaliden worden er moedeloos van 

1ste indiener: Hans van Deurzen 

 

De Raad der Gemeente Nijmegen bijeen in openbare vergadering op 14 november 2018.  

 

Constaterende en/of overwegende dat:  

- De gemiddelde leeftijd van de Nijmeegse bevolking toeneemt;  

- daarmee ook de absolutie aantallen inwoners met lichamelijke beperking en invaliditeit in 

Nijmegen toeneemt;  
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daardoor de uitgifte van het aantal invaliden parkeerkaarten toeneemt;  

- het relatief aantal vrije invaliden parkeerplaatsen hiermee afneemt;  

- het vinden van een geschikte parkeerplek op de bestemming voor invaliden steeds 

moeilijker wordt; 

 - deze ontwikkeling ongewenst is.  

 

Verzoekt het college:  

Bij de inrichting van de openbare ruimte het aantal parkeervoorzieningen voor invaliden op 

strategische locaties te verruimen voor deze doelgroep.  

De kosten hiervoor te dekken uit het bestaande budget voor onderhoud van wegen en 

openbare ruimte. 

 

Voor    12   GroenLinks, 50PLUS 

Tegen 27   D66,  SP, VVD, Stadspartij DNF, PvdA, CDA, PvdD, Gewoon Nijmegen,     

     VoorNijmegen.NU 

 

Motie verworpen 

 

 

 

 

 

 

 

Motie 50PLUS: Veiligheid looproutes in openbare ruimte verhogen 

1ste indiener: Hans van Deurzen 

 

De Raad der Gemeente Nijmegen, bijeen in openbare vergadering op 14 november 2018.  

 

Constaterende en/of overwegende dat:  

- Het de intentie is om de toegankelijkheid van looproutes te vergroten;  

- daarbij ook de veiligheid niet uit het oog mag worden verloren;  

- verbetering van bereikbaarheid en veiligheid voor voetgangers vaak eenvoudig kan worden 

gerealiseerd;  

- met name in het centrumgebied, zoals Molenstraat en Ziekerstraat, dit door een duidelijke 

markering met een enkele of dubbele streep op de weg en een verkeersbord kan worden 

aangegeven;  

- de (voetgangers)veiligheid van het winkelende publiek wordt hiermee verhoogd en 

toegankelijkheid van looproutes vergroot. 

 

 Verzoekt het college:  

De toegankelijkheid en (voetgangers)veiligheid op drukke locaties zoals in het 

centrumgebied te vergroten door duidelijke markeringen aan te brengen zo nodig aangevuld 

met verkeersborden.  

De kosten hiervan te dekken uit:  

1) het bestaande budget voor onderhoud van wegen en openbare ruimte. 

2) Zo nodig aangevuld met de meeropbrengsten uit handhaving. 

 

Voor       5    Stadspartij DNF, 50PLUS, Gewoon Nijmegen,  

Tegen  34   GroenLinks, D66, SP, VVD, PvdA, CDA, PvdD, VoorNijmegen.NU 

 

Motie verworpen 

 

Motie Gewoon Nijmegen: Compassie is geen zwakte en zorg voor de ongelukkige is geen 

socialisme 
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1ste indiener: Ton Roes 

 

De gemeenteraad van Nijmegen, in openbare vergadering bijeen op 14 november 2018  

 

Constaterende dat;  

• De burgemeester het Handvest voor Compassie heeft ondertekend, waarmee wij ons 

scharen in de rij van zogenoemde Compassionate City's. Een netwerk van steden in meer 

dan 50 landen die compassie als richtingaanwijzer hanteren bij het ontwikkelen van nieuw 

beleid;  

• Er daarom van uitgegaan mag worden dat het college zich met de ondertekening van het 

Handvest samen met 5 andere steden in Nederland aan die doelstelling heeft 

gecommitteerd;  

• Het college armoedebestrijding en daarmee compassie voor de kwetsbare groep minima 

belangrijk acht;  

• Het college de optie voor een Stadspas in Nijmegen voor kortingen op gemeentelijke  

en aanverwante voorzieningen voorlopig heeft laten varen vanwege technisch malheur. 

 

 Overwegende dat:  

• Een Stadspas voor inwoners met een ruimer bereik voor korting op goederen en diensten 

een welkome aanvulling is voor de krappe beurs van onze minima;  

• Bedrijven, winkels, dienstverleners, verenigingen, stichtingen en anderen te  

interesseren zijn om in de vorm van een Compassielabel zich aan kortingsafspraken voor 

minima te committeren;  

Met de moderne technologische middelen het toch mogelijk moet zijn om een Stadspas en 

Compassielabel, zo nodig met behulp van 'loyale' derden, te realiseren; Haalbaarheid 

hiervan alleen uit verder onderzoek en overleg met externe partijen zal blijken. 

  

Roept het college op:  

1. Met het Huis van Compassie in Nijmegen verkennende gesprekken te voeren over de 

haalbaarheid hiervan;  

2. Op basis van de onder i. genoemde gesprekken een focusgroep te starten die zich  

buigt over de uitvoering ervan.  

3. De fracties van de gemeenteraad hierbij actief te betrekken;  

4. Hierover aan de gemeenteraad te rapporteren voor 1 mei 2019.  

 

En gaat over tot de orde van de dag 

 

Voor     8        Stadspartij DNF, CDA, PvdD, Gewoon Nijmegen 

Tegen  31   GroenLinks, D66, SP, VVD, PvdA, 50PLUS, VoorNijmegen.NU 

 

Motie verworpen 

 

Motie VoorNijmegen.NU: 70 op de oversteek 

1ste indiener; P. Eigenhuijsen 

 

De gemeenteraad van Nijmegen, in openbare vergadering bijeen op 26 september 2018,  

 

Overwegende dat:  

- De S100 over de oversteek tussen kruising graaf Allardsingel/ltaliestraat en het Nymaplein 

tweebaans is,  

- Er bij dit deel aparte paden voor fietsers naast liggen  

- Er dus geen direct verkeersveiligheids probleem is  

- Er wonen, op dit moment, geen mensen direct aan dit deel van de S100  

- Een constante snelheid minder uitstoot genereert dan het steeds optrekken en afremmen  
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- Dit deel van de 5100 zich leent voor een snelheid van 70 km/uur  

- Veel, heel veel automobilisten harder dan 50 km/u over dit deel van de S100 rijden  

De waarden van uitstoot NO2 en PM10 laten na de opening van de oversteek geen afwijkend  

beeld zien 

 

 Roept het college op:  

1. Om zo spoedig mogelijk rijden met een maximale snelheid van 70 km/u toe te staan op de 

S100 tussen kruising graaf Allard singel/Italiestraat en het Nymaplein, het stuk van de S100 

waar nu geen mensen in de directe nabijheid wonen  

En gaat over tot de orde van de dag 

 

Voor      11  VVD, Stadspartij DNF, CDA, Gewoon Nijmegen, VoorNijmegen.NU 

Tegen  27   GroenLinks, D66, SP, PvdA, PvdD, 50PLUS,  

 

Motie verworpen 

 

 

Motie VoorNijmegen.NU: Geen participatie voor de Bühne 

1ste indiener: P. Eigenhuijsen 

 

De gemeenteraad van Nijmegen, in openbare vergadering bijeen op 14 november 2018,  

 

Overwegende dat:  

- Er al heel lang gesproken wordt over het bereikbaar maken van de campus,  

- In de begroting staat dat "de suggestiestroken voor de fiets zijn veel te smal en er is in 

toenemende mate sprake van verkeersonveilige situaties"  

- Er ook staat dat "De beoogde herinrichting van de Heyendaalseweg is de uitkomst van een 

langdurig proces met bewoners en belanghebbenden. Het heeft veel moeite gekost om 

draagvlak te krijgen"  

- Er zeker draagvlak is voor een herinrichting  

- Er geen draagvlak is voor meer asfalt  

- Er geen draagvlak komt als je niet bereidt bent om ook de rotonde  

heyendaalseweg/groenewoudseweg aan te pakken  

https://www.gelderla nder.n l/nijmegen/waarom-gee n-fietstunnel-op-drukke-rotonde-

heyendaa1sewegm38003a3/  

- Er een toezegging aan de bewoners is gedaan waarbij het plan integraal aan hen 

gepresenteerd wordt voordat het zou worden uitgevoerd 

 

 Roept het college op:  

1. Om zorg te dragen voor maximaal draagvlak onder de bewoners en dus ook te kijken naar 

aanpassingen van de rotonde heyendaalseweg/groenewoudseweg  

2. Voordat het komt tot herinrichting van de Heyendaalseweg (tussen groesbeekseweg en 

groenewoudseweg) het plan integraal te presenteren aan de belanghebbenden en 

bewoners. 

 

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

Voor      11    Stadspartij DNF, PvdA, CDA, 50PLUS, Gewoon Nijmegen, VoorNijmegen.NU 

Tegen   28  GroenLinks, D66, SP, VVD, PvdD,  

 

Motie verworpen 

 

 

Amendement VVD: Niet de Graafseweg versmallen, maar op de S100 doorknallen 

1ste indiener: Inge van Dijk 
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De gemeenteraad van Nijmegen, in openbare vergadering bijeen op 14 november 2018, 

 
Constaterend dat:  

• voor een verdere versmalling van de Graafseweg 1,5 miljoen euro gereserveerd is in de 

stadsbegroting van 2019;  

• het versmallen van de Graafseweg niet is opgenomen in de beleidsnota Nijmegen 

Duurzaam Bereikbaar;  

• de groene golf op de SIOO die wel opgenomen is in de beleidsnota Nijmegen Duurzaam 

Bereikbaar nog niet gerealiseerd is;  

• het college er naar streeft dat de bereikbaarheid van stad en regio op peil blijft;  

• de bezoekerswaardering van Nijmegen laag is (6,1 op 10) en het afgelopen jaar ook nog 

eens verslechterd is (voorheen 6,9 op 10);  

• het college in de stadsbegroting aangeeft dat voor autoverkeer de nadruk ligt op het 

verbeteren van de bereikbaarheid, mede door alternatieven te bieden;  

• de SIOO in de beleidsnota Nijmegen Duurzaam Bereikbaar al het gekozen alternatief 

genoemd wordt;  

• de S 10 het door het college uitgesproken gewenste alternatief is voor het doorgaand 

verkeer dat nu nog over de Graafseweg rijdt;  

• de SIOO deel uitmaakt van het bestaande wegennet dat het college wenst beter te 

benutten; en dat  

• het college op de SIOO concrete knelpunten heeft geïdentificeerd, waaronder het 

splitsingspunt op de S100 bij de Prins Mauritssingel (inclusief het kruispunt Laauwikstraat), 

het Industrieplein, het Gaziantepplein, het Jonkerbosplein en het kruispunt St. Annastraat - 

Grootstalselaan. 

 

 Overwegend dat:  

• het onvermijdelijk is dat een verdere versmalling van de Graafseweg (de waardering voor) 

de bereikbaarheid van Nijmegen verder zal doen dalen, omdat er ook al knelpunten zijn 

geïdentificeerd op de alternatieve route die het college voor ogen heeft;  

• een verdere daling van de bereikbaarheid van Nijmegen niet strookt met de wens van het 

college om de bereikbaarheid van Nijmegen minimaal op peil te houden en liever nog te 

verbeteren; 

•de bereikbaarheid van Nijmegen wel op peil gehouden kan worden door de knelpunten op 

de S 10 éérst aan te pakken, voordat de Graafseweg eventueel verder versmald zou worden; 

en dat  

• het aanpakken van de 3100 vóór het eventueel versmallen van de Graafseweg ook 

logischerwijs volgt uit de beleidsnota Nijmegen Duurzaam Bereikbaar.  

 

Besluit:  

1. In de stadsbegroting het hoofdstuk 'Investeringen", onder paragraaf 'Nieuwe 

investeringen", op pagina 97 de tussenkop "Graafseweg" te vervangen door "Optimalisatie 

SI 00" en de tekst onder deze te vervangen tussenkop vanaf "Er staat groot. cofinanciering 

mogelijk maken." te vervangen door de tekst  

"Om de bereikbaarheid van Nijmegen op peil te houden investeren we in de kwaliteit van de 

rondweg van Nijmegen, de SIOO. We investeren 1,5 miljoen euro om de knelpunten op de 

route, onder andere het splitsingspunt op de 3100 bij de Prins Mauritssingel, het kruispunt 

Laauwikstraat, het Industrieplein, het Gaziantepplein, het Jonkerbosplein en het kruispunt 

St. Annastraat - Grootstalselaan te verbeteren. Hiermee creëren we een toekomstgericht 

alternatief voor autoverkeer dat niet de binnenstad als bestemming heeft." 

2. Aan beslispunt 3 toe te voegen: "Met dien ten verstande dat er geen 1,5 miljoen euro 

gereserveerd wordt voor een verdere versmalling van de Graafseweg, maar dat dit bedrag 

geïnvesteerd wordt in het oplossen van de geïdentificeerde knelpunten op de s100.11 

 

En gaat over tot de orde van de dag. 
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Voor     15   VVD, Stadspartij DNF, PvdA, CDA, 50PLUS, Gewoon Nijmegen, VoorNijmegen.NU 

Tegen  24  GroenLinks, D66,  SP, PvdD,  

 

Amendement verworpen 

 

 

 

 

Amendement VVD: Voorkom de afgang 

1ste indiener: Inge van Dijk 

 

De gemeenteraad van Nijmegen, in openbare vergadering bijeen op 14 november 2018,  

 

Constaterend dat:  

 het college voornemens is om 2,4 miljoen euro uit te geven aan een extra  

 fietsopgang op de Snelbinder naast de Hezelpoort;  

 1,4 miljoen uit deze investering gedekt wordt uit het 'Krediet fietstunnels 

Waalsprong'  

 en I miljoen uit nieuwe investeringen in het programma Bereikbaarheid;  

 o de verkeerssituatie bij en op de rotonde Erasmuslaan-Heyendaalseweg  

 onoverzichtelijk en onveilig is; en dat  

 • deze onoverzichtelijke en onveilige rotonde niet wordt meegenomen in de 

geplande reconstructie van de Heyendaalseweg.  

Overwegend dat:  

• de onoverzichtelijke verkeerssituatie op de rotonde Erasmuslaan-Heyendaalseweg  

vooral voor fietsers erg onveilig is.  

• een oplossing voor deze gevaarlijke situatie geen afwachtende houding, maar een 

daadkrachtige aanpak nodig heeft;  

• met de voorziene verdere groei van Nijmegen, Radboud Universiteit en HAN deze rotonde 

alleen nog maar drukker, onoverzichtelijker en gevaarlijker wordt;  

• een veiligere rotonde, waar met name het veelvuldige busverkeer en het veelvuldige  

fietsverkeer elkaar niet hoeven te kruisen, zo snel mogelijk wenselijk is; en dat  

• dit een urgentere kwestie is dan een extra fietsopgang op de Snelbinder. 

 

 Besluit:  

1. In de stadsbegroting het hoofdstuk "Bereikbaarheid", onder paragraaf "Wat gaan we 

hiervoor doen", op pagina 55 onder de tussenkop "De fiets" de zin "En de fietsopgang. . . 

gerealiseerd kan zijn." te schrappen en direct daaronder de zin "Naast de fietsopgang... 

rondom de Waalbrug" te vervangen voor "We verrichten onderzoek naar fietsopgangen 

rondom de Waalbruggen".  

2. In de stadsbegroting het hoofdstuk "Investeringen", onder paragraaf "Nieuwe 

investeringen", op pagina 97 de tussenkop "Fietsopgang Hezelpoort" te vervangen door 

"Veilig maken rotonde Heyendaalseweg - Erasmuslaan" en onder de vervangen tussenkop 

op pagina 97 en 98 de tekst "De Snelbinder wordt... van haar fietsnetwerk" te vervangen 

door "De rotonde Heyendaalseweg - Erasmuslaan wordt intensief gebruikt door fiets-, bus- 

en autoverkeer. De rotonde wordt als onoverzichtelijk en gevaarlijk ervaren en met de 

voorziene groei van Nijmegen, de Radboud Universiteit en de Hogeschool Arnhem Nijmegen 

zal dit knooppunt nog intensiever gebruikt gaan worden. We vinden het daarom wenselijk 

om omwille van de veiligheid het bus- en autoverkeer te scheiden van het fietsverkeer. We 

stellen 1,45 miljoen euro, die eerder gereserveerd was voor de fietsopgang Hezelpoort, 

beschikbaar uit het Krediet fietstunnels Waalsprong en investeren nog I miljoen extra om 

verschillende scenario's uit te werken en zo mogelijk te realiseren. We denken eraan om het 

fietspad in zijn geheel naar de oostzijde van de Heyendaalseweg te verplaatsen of een 

ongelijkvloerse oplossing, zoals een fietsbrug op het fietspad aan de westzijde van de 
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Heyendaalseweg, te realiseren.".  

3. Aan beslispunt 3 toe te voegen: "Met dien ten verstande dat er geen 1 miljoen euro 

gereserveerd wordt voor een fietsopgang Hezelpoort, maar dat 2,45 miljoen gereserveerd 

wordt voor de reconstructie van de rotonde Heyendaalseweg - Erasmuslaan." 

 

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

 

Voor      15   VVD, Stadspartij DNF, PvdA, CDA,  50PLUS, Gewoon Nijmegen,        

VoorNijmegen.NU 

Tegen   24  GroenLinks, D66, SP, PvdD 

 

Motie verworpen 

 

 

Amendement GroenLinks, SP, D66: Alle Nijmegenaren moeten mee kunnen blijven 

doen! 

Indieners:  Jeanine Brummel-Ahlaloum, Maarten Sweep, Toon van Gent 

 
 De gemeenteraad van Nijmegen bijeen op 14 november 2018, Overwegende dat: 

 

 • De Meedoenregeling een succesvolle, laagdrempelige armoederegeling is gebleken voor 

volwassenen met een laag inkomen waardoor de afgelopen jaren velen mee' konden doen 

aan sport, cultuur en andere activiteiten.  

• Het door de gemeenteraad in november 2017 ingestelde plafond voor de Meedoenregeling 

van € 400.000 in de praktijk te laag is gebleken om de gemeentelijke bijdrage van maximaal € 

150,- per persoon per jaar te kunnen blijven handhaven.  

• Het college in haar brief van 4 september 2018 meldt dat het aantal toegekende aanvragen 

in 2018 is toegenomen tot 4400 en dat daarmee het budget voor 2018 met ruim € 231.000,- is 

overschreden.  

• Het college zich genoodzaakt ziet voor 2019 de gemeentelijke bijdrage te verlagen tot € 87,- 

per persoon om binnen het vastgestelde budget van € 400.000,- per jaar te blijven.  

• De Cliëntenraad Participatiewet de gemeente dringend oproept om dit bedrag van €150,- 

p.p. te handhaven om diverse vormen van participatie van mensen met een laag inkomen 

voldoende te kunnen blijven ondersteunen.  

• Het wenselijk is de Meedoenregeling structureel te handhaven op het huidige niveau en de 

huidige inkomenscriteria met een jaarlijkse bijdrage van € 150,- per deelnemer en daarvoor 

structureel de benodigde extra middelen (€ 250.000,-) beschikbaar te stellen.  

• Het saldo van de begroting 2019-2022 voldoende ruimte biedt om de Meedoenregeling op 

het huidige niveau in stand te houden (2019: 346, 2020: 1.391, 2021: 760 en 2022: 1.521).  

 

 

 

Besluit aan de Stadsbegroting 2019 blz. 168 onder het saldo programmabegroting en toe te 

voegen de zinsnede:  

"met dien verstande dat het bedrag dat vanaf 2019 jaarlijks begroot is voorde 

Meedoenregeling verhoogd wordt van €400.000 naar €650.000 ten koste van het positief 

saldo van de Stadsbegroting." 

 

Voor      35  GroenLinks, D66, SP, Stadspartij DNF, PvdA, CDA, PvdD, 50PLUS, Gewoon   

     Nijmegen, VoorNijmegen.NU 

Tegen    4  VVD 

 

Motie aanvaard 
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Amendement Stadspartij DNF: Haal op die zooi en hou Nijmegen mooi 

1ste indiener: W. Grutters 

 

Constaterende dat:  

• Het college vindt dat een aantrekkelijke stad een schone stad is en met verschillende 

partijen samenwerkt om zwerfafval zo veel mogelijk te voorkomen.  

• Het college daarom ook de succesvolle proef met assistent wijkvegers gaat uitbreiden naar 

de hele stad en activiteiten van afvalcoaches continueert.  

• Het college een besparing van € 80.000 voorstelt door bewoners nog slechts 1 keer per jaar 

ipv 2 keer per jaar gratis een beroep te laten doen op de Dar om grof afval aan huis te laten 

ophalen.  

 

Overwegende dat:  

• De besparing van € 80.000,- betekent dat er 50% minder vaak een beroep kan worden  

gedaan op ophalen grof vuil in Nijmegen.  

• Uit de technische vragen blijkt dat de gemiddelde kosten voor een grof vuil bezoek aan een 

huishouden ca. € 30,- per keer bedragen. Deze besparing betekent dat bewoners 2666 keer 

per jaar minder gebruik kunnen maken van gratis ophaal grofvuil. (€ 80.000,-I € 30)  

• Er bevolkingsgroepen (oa. ouderen, mensen zonder auto) bestaan met afhankelijkheid van 

deze service en 1 keer per jaar ophalen voor hen te weinig kan zijn.  

• Wijkvegers geen grofvuil kunnen ophalen.  

• Minder ophalen van grof afval meer zwerfafval in de hand kan gaan werken en de mogelijke 

indirecte extra kosten door extra zwerfvuil niet zijn meegenomen in de besparing.  

o Het derhalve wenselijk is om het gratis ophalen van grofvuil op basis van 2x per jaar te 

continueren. 

 

 Besluit  

In de stadsbegroting 2019 de tekst op pagina 114 onder het kopje 'Afvalstoffenheffing', 

tweede bullet (afhalen grof afval aan huis) te schrappen en de kosten die ontstaan door het 

schrappen van deze besparing te dekken uit het jaarlijks saldo op de programmabegroting 

zoals vermeld in het financieel overzicht op pagina 168. 

 

Voor      16    VVD, Stadspartij DNF, PvdA, CDA, PvdD, 50PLUS, Gewoon Nijmegen 

Tegen   23   GroenLinks, D66,  SP, VoorNijmegen.NU 

 

Amendement verworpen  

 

 

 

 

 

 

Amendement Stadspartij DNF: Extra parkeerlast tot 75 procent en 7 miljoen “winst” in 

ongekend 

1ste indiener: W. Grutters 

 

  

De gemeenteraad van Nijmegen, bijeen in vergadering op 14 november 2018 

 

Constaterende dat:  

 De Nijmeegse parkeerbalans (inkomsten parkeergelden versus kosten parkeren) 

komend jaar een positief overschot voor de algemene middelen kent van bijna 7 

miljoen euro.  

 College het avondparkeertarief voor parkeergarages op € 0,50 per uur wil houden 
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en de kosten hiervoor raamt op € 300.000,-.  

 Het college de kosten hiervoor dekt dmv verhogingen op kortparkeertarieven, 

bewonerstarieven en parkeervergunningen.  

 Het coalitieakkoord stelt dat deze parkeertarieven met niet meer dan 2% netto 

zullen worden verhoogd  

 College het gereduceerde uurtarief op de bezoekersvergunningen met 75% wil 

verhogen  

 Het college de komende jaren voor de milieuzone totaal € 1,6 miljoen uit de 

begroting en investeringen reserveert. 

 

 Overwegende dat:  

• Het in stand houden van het avondparkeertarief voor parkeergarages van € 0,50 per uur 

voor € 300.000,- met groot gemak uit een positief overschot parkeerbalans van 7 miljoen kan 

worden betaald en het onnodig is om dit op de burger te verhalen.  

• Het college met een verhoging van 75% op het gereduceerde uurtarief op de  

bezoekersvergunningen ingaat tegen het eigen coalitieakkoord van maximaal 2% netto en 

hiermee ook het grootste deel bij de bewoners van betaald-parkeergebieden neerlegt.  

o Derhalve niet meer dan een prijsindexering van gemiddeld 3,17% is gerechtvaardigd  

• De milieuzone nog in de onderzoeksfase zit om te bezien of en in welke vorm er voldoende 

draagvlak is voor een milieuzone en er tevens een landelijk besluit omtrent milieuzones in de 

verwachting ligt en er t.z.t. ook een mogelijke bijdrage van het rijk hierop te verwachten is.  

o Er desondanks de komende jaren € 1,6 miljoen voor een milieuzone wordt gereserveerd, 

een dergelijke omvangrijke reservering derhalve prematuur is, wat het opschorten van de 

milieuzone reserveringen legitimeert.  

o Dit te dekken uit opschorting milieuzone met 1 jaar en de volgende jaren het de overschot 

uit de parkeerbalans van 7 miljoen euro hier gedeeltelijk voor in te zetten. 

 

 Besluit  

In de stadsbegroting 2019 op pagina 118 de een na laatste bullet als volgt aan te passen: 'Het 

gereduceerde uurtarief op de bezoekersvergunningen ongewijzigd vast te stellen op € 0,20 

per uur';  

En in de stadsbegroting 2019 op pagina 73 de tabel 'veranderingen in de begroting' gewijzigd 

vast te stellen, zodanig dat het bedrag van € 200.000 in 2019 voor de invoering van de 

milieuzone komt te vervallen. 

 

Voor      13   VVD, Stadspartij DNF, PvdA, 50PLUS, Gewoon Nijmegen, VoorNijmegen.NU 

Tegen   26  GroenLinks, D66, SP, CDA, PvdD,  

 

Amendement verworpen 

 

 

 

 

Amendement PvdA: Krap bij CAZ 

1ste indiener: Ammar Selman 

 

De Raad van de gemeente Nijmegen, in de vergadering bijeen op 14 november 2018.  

 

Overwegende dat:  

• De bezuinigen op de CAZ, de aanvullende ziektekostenverzekering voor mensen met een 

inkomen tot 130% van het minimumloon, leiden tot een aanzienlijke kostenverhoging. Dat is 

een behoorlijke aanslag op het inkomen van de Nijmegenaren die deze regeling hard nodig 

hebben;  

• Dat niet te rechtvaardigen is in een sociale stad als Nijmegen;  

• Deze regeling een uitstekend middel is om mensen met een laag inkomen goed te 
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verzekeren;  

• Deze bezuiniging tot zorgmijding kan leiden;  

• Uiteindelijk door zorgmijding de kosten duurder uit kunnen pakken voor de gemeente. 

 

Besluit 

 1. Het voornemen om 790.000 te bezuinigen op de CAZ-regeling, grotendeels te schrappen 

voor het begrotingsjaar 2019 en volledig te schrappen voor de jaren 2020, 2021 en 2022. De 

bezuiniging op de CAZ-regeling daarmee voor 2019 te beperken tot een bedrag van € 94.000.  

2. De kosten die dit besluit met zich meebrengt dekken uit:  

a) Het budget uit het taakveld Bedrijfsloket (blz. 24, 25 en 178 van de stadsbegroting), meer 

specifiek het Ondernemersfonds door die tot een hoogte van € 600.000,- in te zetten voor 

een grotendeelse dekking van het tekort op de CAZ-regeling. Dit gedurende de jaren 2019, 

2020, 2021 en 2022.  

b) Het positief beginsaldo van de stadsbegroting voor het jaar 2019 tot een hoogte van een 

bedrag van € 96.000, en de daaropvolgende jaren 2020, 2021 en 2022 tot een hoogte van € 

190.000,- in te zetten voor het tekort van de CAZ-regeling.  

3. De Stadsbegroting 2019-2022 gemeente Nijmegen als volgt te wijzigen:  

a) Blz. 24, de lasten van het taakveld 3.3 Bedrijfsloket op blz. 24 van de stadsbegroting voor 

de jaren 2019, 2020, 2021 en 2022 te verlagen met € 600.000,-.  

b) Blz. 43, in de verdeelstaat onder 'CAZ: premiebijdrage verlagen met :E 6,2 de genoemde 

bedragen te wijzigen in die zin dat in 2019 het bedrag gewijzigd wordt van € 790.000,- naar € 

94.000,- en de jaren 2020 tot en met 2022 gewijzigd wordt naar nihil.  

c) Blz. 43, in de verdeelstaat onder 'Armoedebestrijding' de genoemde bedragen te wijzigen 

in die zin dat in in het begrotingsjaar 2019 het genoemde bedrag wordt opgehoogd met € 

696.000,- en de jaren 2020, 2021 en 2022 met een bedrag van € 790.000,- specifiek te 

bestemmen voor de tekorten op de CAZ-regeling.  

d) Blz. 24 Wat kost het?-Een structurele verlaging van de begrote lasten van het taakveld 3.3  

bedrijfsloket ter hoogte van € 600.000,- op te nemen en specifiek te bestemmen voor de 

tekorten op de CAZ-regeling. Bij Veranderingen in de begroting een extra regel opnemen 

over Afschaffen Ondernemersfonds. 

 e) Blz. 43 toe te voegen de volgende onttrekkingen aan de beginsaldo's van de 

stadsbegroting: voor het jaar 2019 ter hoogte van € 96.000 en voor de jaren 2020, 2021 en 

2022 een onttrekking van € 190.000,- specifiek te bestemmen voor de tekorten op de CAZ-

regeling. 

f) Blz. 43, de zinsnede onder het kopje 'Armoedebestrijding' "en verlagen we de 

gemeentelijke bijdrage aan de CAZper 2019 metf 6 per persoon per maand (levert naar 

verwachting f 0,8 miljoen structureel op)" te vervangen door de zinsnede "en verlagen we de 

gemeentelijke bijdrage aan de CAZ  

specifiek voor alléén2019 met een zodanig bedrag die een bezuiniging van in totaal C 94.000,-

weerspiegelt. Voor de jaren 2019, 2020, 2021 en 2022 bezuinigen wij niet of niet verder (voor 

wat betreft 2019) op de CAZ door een verschuiving van de budgetten bestemd voor het 

bedrijfsloket en de inzet van de een deel van beginsaldo's van de stadsbegroting in de jaren 

2019 tot en met 2022."  

g) Blz. 171 en 172, conform het gestelde onder sub 3 a tot en met f dienovereenkomstig te 

wijzigen.  

h) Het taakveld 3.3 Bedrijfsloket op blz. 178 van de stadsbegroting voor de jaren 2019, 2020, 

2021 en 2022 te verlagen met € 600.000,-.  

i) Het taakveld 6.3 lnkomensregelingen op blz. 178 van de stadsbegroting voor de jaren 2019, 

2020, 2021 en 2022 te verhogen met € 600.000,-.  

 

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

Voor        8   PvdA, PvdD, 50PLUS, Gewoon Nijmegen, VoorNijmegen.NU 

Tegen  31   GroenLinks, D66, SP, VVD, Stadspartij DNF, CDA,  
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Amendement verworpen 

 

 

Amendement PvdA:  Diversiteit is breed 

1ste indiener: Ammar Selman 

 

De Raad van de gemeente Nijmegen, in de vergadering bijeen op 14 november 2018.  

 

Originele tekst  

Met de roze organisaties in de stad werken we aan de uitvoering van het regenboog-  

stembusakkoord, in het bijzonder aan LHBTi-acceptatie binnen de sport. Ook zetten we in op  

genderinclusieve communicatie en faciliteiten bij de gemeente Nijmegen.  

Pagina 28, het boekwerk  

 

Besluit  

In de tekst van pagina 28 van het boekwerk* van de Stadsbegroting 2019-2022 de tekst  

"Met de roze organisaties in de stad werken we aan de uitvoering van het regenboog-

stembusakkoord, in het bijzonder aan LHBT1-acceptatie binnen de sport. Ook zetten we in op 

genderinclusieve communicatie en faciliteiten bij de gemeente Nijmegen."  

Te vervangen door  

«Naast dat we met de roze organisaties in de stad werken aan de uitvoering van het 

regenboog-stembusakkoord, willen we ook de acceptatie van andere groepen in de Nijmeegse 

sportwereld stimuleren.  

Met de verschillende actieve sportverenigingen zoals, Gay Sports Nijmegen, stichting Koprol en 

het Sportbedrijf blijven we ons inzetten voor toegankelijkheid & diversiteit in de breedste zin, 

zoals voor mensen met een beperking, een andere culturele en/of geloofsachtergrond. Ook 

zetten we in op genderinclusieve communicatie en faciliteiten bij de gemeente Nijmegen." 

 

Voor      21   SP, VVD, Stadspartij DNF, PvdA, CDA, PvdD, Gewoon Nijmegen, VoorNijmegen.NU 

Tegen   18   GroenLinks, D66, 50PLUS 

 

Amendement aanvaard 

 

 

Amendement GroenLinks, D66, SP: niet korten op onze Collectieve Aanvullende 

Ziektekostenverzekering 

Indieners:  April Ranshuijsen, Tobias van Elferen, Hans van Hooft 

 

 De gemeenteraad van Nijmegen in vergadering bijeen op 14 november 2018;  

 

Overwegende dat:  

o in het coalitieakkoord is afgesproken dat de gemeentelijke maandelijkse premiebijdrage 

aan de CAZ vanaf 2019 per deelnemer met 6 euro wordt verlaagd en daarmee jaarlijkse 

besparing wordt gerealiseerd van € 790.000,-;  

o de korting op de CAZ een noodzakelijke ingreep was om extra een bijdrage van 6 miljoen 

euro te leveren aan de oplossing van het BUIG-tekort dat ten tijde van de 

coalitieonderhandelingen op structureel minimaal 15 miljoen euro werd begroot (95 miljoen 

inkomsten versus 110 miljoen uitgaven zonder vangnetregeling);  

o op 1 oktober het 'objectief' verdeelmodel is aangepast waardoor het BUIG-tekort voor 

Nijmegen structureel (exclusief vangnetregeling) met ruim 10 miljoen wordt verlaagd 

(voorlopige bijdrage 2018 was 92.8 miljoen euro (wordt 95.5 miljoen), voorlopige bijdrage 

2019 wordt 103 miljoen euro);  

o het 'objectief' verdeelmodel aan grote schommelingen onderhevig is, en daarmee voor 

gemeenten onduidelijk is op welke rijksbijdrage aan de participatiewet structureel kan 

worden gerekend;  
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o er voor 2019 geen budgettaire reden is om de gemeentelijke premiebijdrage aan de CAZ te 

verlagen; 

 o het inhoudelijk wenselijk is om de CAZ op het huidige niveau te behouden en bij de 

zomernota 2019 een integrale afweging te maken voor eventuele structurele handhaving;  

 

Besluit:  

o In het programma Werk & Inkomen (tabel blz 43) voor het jaar 2019 de verlaging van de 

gemeentelijke premiebijdrage aan de CAZ te schrappen en de extra kosten a € 790.000,- te 

dekken door Inkomensvoorziening BUIG voor 2019 te verlagen tot €5.210.000,-. 

 

Voor     32    GroenLinks, D66, SP, PvdA, CDA, PvdD, 50PLUS, Gewoon Nijmegen,     

      VoorNijmegen.NU 

Tegen   7    VVD, Stadspartij DNF 

 

Amendement aanvaard 

 

 

Amendement VoorNijmegen.NU: Ja, ook voor het milieu! 

1ste  indiener: P. Eigenhuijsen  

 

De gemeenteraad van Nijmegen, in openbare vergadering bijeen op 14 november 2018,  

 

Overwegende dat:  

- Nijmegenaren steeds beter afval scheiden  

- Dat ook precies de doelstelling is van het scheiden van afval  

- Het verhogen van het tarief van de groene zak overkomt als het straffen van goed gedrag  

- We dit niet moeten willen 

 

 Besluit:  

1. Om de zin in de stadsbegroting op pagina 114:  

"De tarieven voor de groene en rode zak zijn gedurende enkele jaren niet gewijzigd. De 

kosten zijn in de loop van de jaren wel gestegen. Daarom willen we de prijs van de groene 

restafvalzak aanpassen naar € 1,09 (was € 0,93) per stuk en van de rode (kleine) restalvalzak 

€0,69 (was €0,62) per stuk. Dit leidt tot een meeropbrengst van € 280.000."  

Volledig te schrappen. 

 

 2. Om de zinnen in de stadsbegroting op pagina 73 en 97:  

"Om de roetreductienorm te kunnen halen, is een milieuzone een absolute voorwaarde. We 

willen aansluiten op de komende harmonisatie (landelijke categorisering) van het Rijk. Op 

basis daarvan besluiten we hoe we de milieuzone het beste vorm kunnen geven. Om de 

milieuzone mogelijk te maken, ramen we naast structurele middelen tevens een eenmalig 

investeringsbedrag van € 0,5 miljoen op."  

"Om de milieuzone mogelijk te maken nemen we structurele middelen op (€ 200.000 in 2019 

en jaarlijks € 300.000 vanaf 2020) en een eenmalig investeringsbedrag van € 500.000."  

Volledig te schrappen. 

 

En gaat over tot de orde van de dag.  

 

 

Voor        5     Stadspartij DNF, Gewoon Nijmegen, VoorNijmegen.NU 

Tegen  34    GroenLinks, D66, SP, VVD,  PvdA, CDA, PvdD, 50PLUS 

 

Amendement verworpen 
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Amendement VoorNijmegen.NU: We moeten het afvalbeleid niet de grond in boren, het 

afval wel 

1ste indiener: P. Eigenhuijsen 

 

De gemeenteraad van Nijmegen, in openbare vergadering bijeen op 14 november 2018,  

 

Overwegende dat:  

- Bij nieuwbouwprojecten er steeds meer gekozen wordt voor ondergronds afval inzamelen  

- Dat ook prima werkt  

- Dat als een container vol is deze geleegd moet worden en dat er dus niet wekelijks 

meerdere vrachtwagens (voor niks) door de stad rijden  

 

Constaterende dat:  

- Er nog steeds veel inzameling op straat plaats vindt  

- Dit betekent dat er (vervuilende) vrachtwagens door de stad rijden om het rest-, plastic+ en 

gft afval op te halen  

- Deze vrachtwagens vaak op de weg halteren en dus een (vervuilende) file achter hun 

veroorzaken 

 

 Besluit:  

1. Om aan de investeringen de aanschaf van 200 ondergronds afvalcontainers (a € 40.000,-) 

toe te voegen.  

2. Deze te plaatsen in de stad, te beginnen bij de hoogbouw (waar nu ook de GFT 

verzamelbakken staan.  

3. Deze investeringskosten te dekken uit een verhoging van de OZB.  

 

En gaat over tot de orde van de dag 

 

 

Voor      7   PvdA, PvdD, Gewoon Nijmegen, VoorNijmegen.NU 

Tegen 32  GroenLinks, D66, SP, VVD, Stadspartij DNF, CDA, 50PLUS 

 

Amendement verworpen 

 

 

 

 

 

 

 

Amendement VoorNijmegen.NU: Maak parkeren betaalbaar 

1ste indiener; P. Eigenhuijsen 

 

De gemeenteraad van Nijmegen, in openbare vergadering bijeen op 14 november 2018,  

 

Overwegende dat:  

- Er steeds meer betaald parkeerzones in de stad komen  

- De oorzaak van de toegenomen parkeerdruk niet bij de bewoners ligt  

- De kosten voor de toegenomen parkeerdruk wel, altijd, bij de bewoners wordt neergelegd  

- De wethouder parkeren zelfs heft geopperd om maar betaald parkeren in de hele stad in te 

voeren  

- We dit niet moeten willen 

 

 Besluit:  
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1. Om de zin in de stadsbegroting op pagina 80  

"In deze begroting is structureel € 1 miljoen extra opgenomen voor kunst en cultuur. €0,5 

miljoen is bedoeld om de Schouwburg en de Vereeniging extra te ondersteunen. Het 

resterende bedrag zetten we, vooruitlopend op de nieuwe cultuurvisie, in voor experimenten 

en vernieuwing en voor verdere professionalisering van het culturele veld." volledig te 

schrappen  

2. De volgende zijn aan de stadsbegroting toe te voegen:  

"In deze begroting is structureel € 1 min extra opgenomen om de kosten voor de le  

parkeervergunning van bewoners gratis te verstrekken"  

 

En gaat over tot de orde van de dag 

 

Voor      7   VVD, 50PLUS, Gewoon Nijmegen, VoorNijmegen.NU 

Tegen 32  GroenLinks, D66, SP, Stadspartij DNF, PvdA, CDA,  PvdD 

 

Amendement verworpen 

 

 

Besluit Stadsbegroting 2019-2022 

Voor    22  GroenLinks, D66, SP, 

Tegen  17  VVD,  Stadspartij DNF, PvdA, CDA, PvdD, 50PLUS, Gewoon Nijmegen, 

VoorNijmegen.NU 

 

Voorstel aanvaard 
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10 

 

Raadsvoorstel Toekenning versterkingsgelden 2018 t.b.v. radicaliseringsaanpak 

(80/2018) (HAMERSTUK) 

 

Raadsvoorstel d.d. 20 augustus 2018 

1. De rijksbijdrage van € 35.000 te gebruiken voor de lokale aanpak van radicalisering en 

jihadisme.   

2. De begrotingswijziging BW-01643 vast te stellen en het uitgekeerde bedrag beschikbaar 

te stellen aan het programma Veiligheid.  

 

 

 

 

Besluit 

Conform besloten 
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11 

 

Raadsvoorstel Wijzigen geometrie woonplaats Nijmegen  (85/2018) (HAMERSTUK) 

 

Raadsvoorstel d.d. 9 oktober 2018 

1. De geometrie van de woonplaats Nijmegen zoals vastgesteld in het raadbesluit van 

10 juni 2009 (raadsvoorstel nummer 95/2009) te wijzigen overeenkomstig de 

grenscorrecties zoals beschreven in het Raadsvoorstel Herindelingsbesluit 

grenscorrecties gemeenten Nijmegen en Berg en Dal (76/2018) onder voorbehoud van 

vaststelling van voornoemd raadsbesluit 76/2018.  

2. Dit besluit tot wijziging van de geometrie  van de woonplaats Nijmegen in werking 

te laten treden op 1 januari 2019. 

 

 

 

 

 

Besluit 

Conform besloten 
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12 

 

Raadsvoorstel Bekrachtiging geheimhouding Principebesluit herontwikkeling de 

Hulsen (89/2018) (HAMERSTUK) 

 

Raadsvoorstel d.d. 30 oktober 2018 

1.  Met toepassing van artikel 25, derde lid van de Gemeentewet de door het college 

opgelegde geheimhouding op het raadsvoorstel Principebesluit herontwikkeling de 

Hulsen d.d. 30 oktober 2018 te bekrachtigen. 

 

 

 

 

Besluit 

Conform besloten 
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13 

 

Raadsvoorstel Bekrachtiging geheimhouding brief aan de raad over woonboten 

Oostkanaaldijk (92/2018) (HAMERSTUK) 

 

Raadsvoorstel d.d. 6 november 2018 

1. Met toepassing van artikel 25, derde lid van de Gemeentewet de door het college 

opgelegde geheimhouding op de brief aan de raad over woonboten Oostkanaaldijk, 

inclusief de bijlage, d.d. 6 november 2018 te bekrachtigen. 

 

 

 

Besluit 

Conform besloten 

 

 


